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Fünkešnica Dobrodošli na 
desnem bregu Mure

SPOŠTOVANE OBČANKE IN OBČANI!

Lepi jesenski dnevi se kar nočejo posloviti in nam dajejo 
občutek, da poletje še kar traja. Kljub temu pa smo že 

pošteno zakorakali v je-
sen, tako koledarsko kot 
tudi meteorološko. Da je 
jesen tukaj, nas poleg na-
rave in jesenskih meglic, 
opominja tudi nekaj do-
godkov. 

Začelo se je šolsko 
leto in šolarji so spet sedli 
v šolske klopi naše učilne 
zidane. Prvi šolski dan 
sem uspel preživeti z naj-
mlajšimi. Dobil sem ob-

čutek, da otroci radi obiskujejo našo  šolo, obenem pa vsak 
obisk šole dodatno potrdi spoznanje, da je šola potrebna 
nujnih vlaganj. Upam, da smo pri tem na dobri poti, saj 
smo preko celega poletja skupaj z Ministrstvom za izobra-
ževanje znanost in šport  ter zunanjimi izvajalci podrob-
neje pripravljali vse potrebno za prijavo na javni razpis za 
celovito energetsko sanacijo naše šole in doma.  Postopki 
intenzivno tečejo, prav tako je razpis že odprt. Glede na po-
stopke, ki jih je potrebno pred prijavo še izvesti, računamo, 
da bomo našo vlogo lahko poslali na razpis v januarju nas-
lednje leto, z željo, da se energetska sanacija zgodi naslednje 
leto. V zvezi z vlaganji v predšolsko vzgojo in izgradnjo no-
vega vrtca prav tako potekajo aktivnosti v zvezi z dokončno 

odločitvijo glede idejne zasnove, v povezavi z racionalizaci-
jo projekta, glede skupne kuhinje s šolo. 

Stalnica v jesenskih dneh je tudi izvedba že tradicional-
nega Miholovega sejma, ki že peto leto zaporedoma poteka 
v naši občini. Sejem raste in se razvija, tako po sejemski 
ponudbi, kot tudi po obsejemski dejavnosti. Naša usmeri-
tev v specializirani rokodelski sejem z lokalno kulinarično 
ponudbo brez kiča, se je izkazala za pravilno, saj sejem vsa-
ko leto obišče več obiskovalcev, prav tako so z dogajanjem 
in prodajo zadovoljni tudi ponudniki. Nenazadnje pa sejem 
pomeni pomemben kamenček v mozaiku turistične po-
nudbe in prepoznavnosti naše občine.  Iskrena hvala vsem, 
ki ste kakorkoli pripomogli pri letošnji izvedbi. 

Še na dve  stvari bi želel spomniti. Prva je dejanski za-
ključek izgradnje vodovodnega omrežja v naši občini, ki se 
zaključuje s priklapljanjem prebivalcev Bunčan na javno 
vodovodno omrežje. Želimo si, da bi bili preklopi v celoti 
izvedeni do konca meseca oktobra. S tem bo zaključen velik 
projekt izgradnje vodovoda v naši občini, ki bo občanom 
na dolgi rok zagotavljal varno oskrbo z zdravo pitno vodo. 
Druga pa je priprava projekta meteornega odvodnjavanja 
iz naselij Veržej in Bunčani. V prvi fazi je idejno zaklju-
čen projekt za odvodnjavanje iz Veržeja, ki pa bo terjal tudi 
posege na privatna zemljišča. Projekt bo v naslednjih dneh 
tudi javno predstavljen. Prav zaradi poseganja na privatna 
zemljišča pričakujem sodelovanje in pozitivno naklonje-
nost projektnim rešitvam, saj  projekt rešuje probleme vseh 
nas. 

Želim Vam lepe jesenske dni in prijetno branje nove šte-
vilke Fünkešnice.    Slavko Petovar, župan

ZAPIS Z 12. REDNE SEJE OBČINSKEGA SVETA

Člani Občinskega sveta Občine Veržej so se v sredo, 14. 
septembra 2016, sestali na 12. redni seji. Na začetku seje 

je Anže Kunovar z odvetniške pisarne Kunovar iz Ljubljane 
podal informacije o postopkih v zvezi z energetsko sanaci-
jo objektov osnovne šole in vzgojnega doma Veržej. Obči-
na Veržej in Ministrstvo za izobraževanje, znanost in šport 
se bosta namreč konec leta 2016 prijavila na javni razpis za 
energetsko prenovo javnih stavb po modelu energetskega 

pogodbeništva. Predmet energetske prenove bosta objekta 
osnovne šole in vzgojnega doma Veržej. Anže Kunovar je 
članom občinskega sveta podrobno predstavil vse faze v po-
stopku, ki jih bosta morala ustanovitelja izpeljati. Postopek 
iskanja najugodnejšega izvajalca del bo potekal po modelu 
javno-zasebnega partnerstva in ker gre za zapletene postop-
ke z dvema javnima partnerjema in enim zasebnim, sta se 
ustanovitelja odločila, da bosta za zunanjo strokovno pomoč 
pri izvedbi postopkov poskrbeli odvetniška pisarna Kunovar 
in Geprojekt, d.o.o. iz Ljubljane. 

Foto Marko Suhoveršnik
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Borut Casar, ravnatelj Osnovne šole Veržej, je predstavil 
predlog sistemizacije dela v vrtcu Veržej za obdobje od 1. 
september 2016 do 31. avgust 2017. Sprememb pri sistemi-
zaciji ni, prav tako pa se ne pričakuje sprememba ekonom-
skih cen vzgojno-varstvenih programov. Člani občinskega 
sveta so sistemizacijo potrdili in sprejeli še dodatni sklep, s 

katerim so soglašali s pove-
čanjem števila otrok v dveh 
starostnih skupinah, in sicer 
v starejši skupini za 2 otroka 
in v mlajši za 1 otroka. Tako je 
največje možno število otrok  

v starejši skupini 23, v mlajši pa 11 otrok, kar dovoljuje pra-
vilnik o normativih za opravljanje dejavnosti predšolske 
vzgoje. V nadaljevanju je ravnatelj člane občinskega sveta 
seznanil z razmerami ob novem šolskem letu ter z racionali-
zacijo števila vzgojnih skupin v vzgojnem domu.  

Komunalno-stanovanjsko podjetje Ljutomer je Občini 
Veržej predlagalo ukinitev zbiralnic ločenih frakcij in uved-
bo zbiranja papirja in kartona ter papirne in kartonske em-
balaže in steklene odpadne embalaže po sistemu »od vrat 
do vrat«. Razlog za to spremembo bi naj bile izkušnje, da 
večina zabojnikov za papir in karton ter zabojnikov za steklo 
ni bila polna v tritedenskem obdobju niti do 3/4, obstaja pa 
nekaj zbiralnic, kjer se zabojniki z vsemi frakcijami embala-
že napolnijo že po enem tednu, kar pa je posledica dejstva, 
da vanje odlagajo odpadke pravne osebe oziroma samostojni 
podjetniki. Prav tako se na nekaterih točkah oz. mestih zbi-
ralnic ločenih frakcij pojavlja neprimerno odlaganje odpad-
kov, ki kazijo izgled občine. Omenjeni problemi se pojavljajo 
v celotni Sloveniji, zato je v zadnjih treh letih zaznan trend 
ukinjanja zbiralnic ločenih frakcij tudi za papir in karton ter 
stekleno embalažo in uvajanje nadstandarda za zbiranje teh 
frakcij po sistemu »od vrat do vrat«.  Temu predlogu člani 

občinskega sveta niso bili naklonjeni, zato predloga niso 
podprli. Predlagali pa so, da se na zbiralnicah zbirata le dve 
frakciji, papir in karton ter papirna in kartonska embalaža in 
steklena odpadna embalaža, ukine pa se zbiranje plastične 
embalaže na zbiralnicah. Prav tako so predlagali, da se na-
mesti dodatne zbiralnike za zbiranje navedenih frakcij. 

Člani občinskega sveta so se seznanili s predlogom Odlo-
ka o ustanovitvi javnega podjetja Prlekija, d.o.o. Gre za odlok 
v prvi obravnavi, ki ga sprejmejo občinski sveti 8 občin, ki so 
soustanoviteljice omenjenega javnega zavoda. Občinski sveti 
teh občin so leta 2009 že sprejele skupni Odlok o ustanovitvi 
Javnega podjetja Prlekija, d.o.o., vendar pa je zaradi uskladi-
tve z veljavnimi splošnimi predpisi bilo potrebno pristopiti k 
pripravi vsebinsko novega odloka. Člani občinskega sveta so 
tako odlok v prvi obravnavi sprejeli in ga do druge obravna-
ve dali v 30-dnevno javno obravnavo. 

V prvi obravnavi se je znašel tudi Odlok o oskrbi s pitno 
vodo v občini Veržej. Tudi ta odlok je bilo potrebno uskladi-
ti z veljavnimi splošnimi predpisi in z določili sporazuma o 
lastništvu in upravljanju sistema C, ki so ga občinski sveti 8 
občin sprejeli v letošnjem aprilu. Do dokončnega sprejetja je 
odlok dan v 30-dnevno javno obravnavo. 

Svet javnega zdravstvenega zavoda Zdravstveni dom Ljut-
omer je naslovil poziv Občini Veržej, da ponovno obravnava 
podajo soglasja k imenovanju Suzane Makoter za direktorico 
Zdravstvenega doma Ljutomer, če ne, pa naj v nasprotnem 
primeru obrazloži svojo odločitev. Člani občinskega sveta 
ponovnega glasovanja niso izvedli, saj so menili, da so se o 
tej temi odločili že na izredni seji 20. junija in da ni potrebno, 
da se o tem odločajo ponovno. Hkrati so predlagali Svetu 
javnega zdravstvenega zavoda Zdravstveni dom Ljutomer, 
da čim prej  pristopi k razpisu za direktorja Zdravstvenega 
doma Ljutomer.

Bojan Ferenc, tajnik

www.verzej.si

PRIKAZOVALNIK HITROSTI MERI IN UMIRJA 
PROMET

Kot smo že poročali, je bila Občina Veržej uspešna na 
razpisu  Javne agencije Republike Slovenije za varnost 

in tako v enoletni brezplačni najem prejela prikazovalnik 
hitrosti, za kar se še enkrat na tem mestu zahvaljujemo Dru-
štvu za razvoj prometa Maribor za brezplačno strokovno 
pomoč pri pripravi vloge na javni razpis. Prikazovalnik hi-
trosti je že od začetka septembra postavljen ob državni cesti  
na odseku  Križevci - Veržej neposredno ob vstopu v naselje 
Veržej iz smeri Križevci. Za montažo je poskrbelo podjetje 
Intermatic inženiring & consulting d.o.o., Ljubljana.

Prikazovalnik meri hitrost vozil in jih še pred vstopom 
v naselje opozarja na to, da je potrebno hitrost vozila pri-
lagoditi najvišji dovoljeni hitrosti v naselju, to je 50 km/h.  

Na terenu smo preverili ravnanje voznikov ob vstopu v 
Veržej in ugotovili, da prikazovalnik prispeva k večji var-

nosti otrok in drugih udeležencev v prometu  v neposredni 
bližini šole, vrtca, vzgojnega doma in Zavoda Marianum, 
saj so vsi vozniki, ki smo jih opazovali, prilagodili  hitrost  
svojega vozila pod 50 km/h.                 Bojan Ferenc
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Na Gimnaziji Franca Miklošiča Ljutomer se zavedamo, 
da je vseživljenjsko učenje vse pomembnejše, saj posa-

mezniku omogoča učinkovitost na delovnem mestu, doma 
ali drugje.

Prav zato smo se odločili za sodelovanje na javnem raz-
pisu Ministrstva za izobraževanje, znanost in šport (Javni 
razpis za pridobivanje temeljnih in poklicnih kompetenc 
od 2016 do 2019), katerega namen je povečati vključenost 
odraslih v vseživljenjsko učenje ter izboljšati kompetence, 
ki jih potrebujejo zaradi potreb na trgu dela, večje zapo-
sljivosti in mobilnosti ter osebnega razvoja in delovanja v 
sodobni družbi. V okviru tega smo se združile institucije 
v Pomurju: Ljudska univerza Murska Sobota (vodja kon-
zorcija), Ljudska univerza Lendava, Javni zavod Knjižnica 
Gornja Radgona, Lokalna razvojna fundacija za Pomurje 
ter naša šola.

Do marca 2019 bomo tako s partnerji izvajali izobra-
ževalne programe za pridobivanje temeljnih in poklicnih 
kompetenc, ki bodo namenjeni predvsem zaposlenim, 
prednostno tistim starejšim od 45 let, s končano manj kot 4 
letno srednjo šolo.

Projekt je tako priložnost, da si brezplačno pridobijo 
ustrezne temeljne in poklicne kompetence  tisti, ki so se 
v preteklem obdobju najmanj vključevali v vseživljenjsko 
učenje. Da je izobraževanje pomembno za uspešno delo-
vanje v dobi hitrih sprememb, razvijajoče se informacijsko 
komunikacijske tehnologije, multikulturalnosti in trajno-

NOVE PRILOŽNOSTI ZA NOVA ZNANJA!
PRIDOBIVANJE KOMPETENC 2016–2019

stnega razvoja, v času, ko sta za posameznika, podjetja in 
družbo pomembni kompetenci podjetnost in samoinicia-
tivnost, morajo prepoznati tako posamezniki, kot deloda-
jalci in gospodarska združenja.

Operacija traja od 20. 6. 2016 do 31. 3. 2019. Skupno je 
načrtovano izvajanje 228 izobraževalnih oblik in vključitev 
2.716 udeležencev. Projekt je financiran s strani Evropske 
unije iz Evropskega socialnega sklada (80% ali 722,304,00 
EUR) in Ministrstva za izobraževanje, znanost in šport 
(20% ali 180.576,00 EUR), zato je za udeležence izobraže-
vanje brezplačno.

Vabljeni, da se nam pridružite!
Informacije: 02 58 58 710, 040 579 137, nina.pecnik@gfml.si

Operacijo »Pridobivanje temeljnih in poklicnih kompetenc od 2016 
do 2019«, delno financira Evropska unija iz Evropskega socialnega 
sklada ter Ministrstvo za izobraževanje, znanost in šport in se izvaja v 
okviru Operativnega programa za izvajanje kohezijske politike v pro-
gramskem obdobju 2014-2020, prednostna os:10. Znanje, spretnosti 
in vseživljenjsko učenje za boljšo zaposljivost; prednostne naložbe: 
10. 1. Krepitev enake dostopnosti vseživljenjskega učenja za vse sta-
rostne skupine v formalnem, neformalnem in priložnostnem okolju, 
izpopolnjevanje znanj, spretnosti in kompetenc delovne sile ter spod-
bujanje prožnih možnosti učenja, vključno prek poklicnega usmerja-
nja in validiranja pridobljenih kompetenc; specifičnega cilja: 10. 1. 1. 
Izboljšanje kompetenc manj vključenih v vseživljenjsko učenje.
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PRVI ŠOLSKI DAN

V četrtek, 1. septembra 2016, so šole zopet odprle svoja 
vrata. Po prijetnih in brezskrbnih počitnicah je v šol-

skih klopeh znova zaživelo. Učenci so se polni doživetij in 
nepozabnih zgodb ponovno vrnili v šolski vsakdanjik. 

Tudi učenci in učitelji Osnovne šole Veržej smo se 1. 
septembra zbrali pred našo šolo. Ravnatelj, g. Borut Casar, 
in vodja šole, ga. Marija Ferenc, sta vse zbrane lepo poz-
dravila in nam namenila nekaj vzpodbudnih besed za novo 
šolsko leto. Prav tako je vse prisotne nagovoril župan Obči-
ne Veržej, g. Slavko Petovar. 

1. september 2016 pa je bil prav poseben dan za letošnje 
prvošolce. Kar 13 prvošolcev (Staš Belec, Matic Dajčman, 
Eva Duh, Samo Hederić, Tia Kukolj, Kai Legen, Matjaž Ma-
učec, Neža Mernik, Alina Meznarič, Kristijan Rojnik, Zoja 
Špari, Benet Šterman in Larisa Vozlič) je s torbami na ra-
mah in v spremstvu svojih staršev prvič vstopilo v prvi ra-
zred. Ob skupnih igrah in prebiranju pravljice Mami, kje je 
šola doma, smo skupaj preživeli prijeten prvi šolski dopol-
dan. Ker so prvošolčki že prvi šolski dan zavzeto sodelova-
li, so za spomin prejeli knjigo Premeteni pastir ter pohvalo 
»Postal sem učenec«. Da pa bi bila pot v šolo varna, so do-
bili tudi kresničke in rumene rutice. Prvošolce so presene-
tile tudi kuharice naše šole, ki so zanje spekle slastno torto. 
Občina Veržej in župan g. Slavko Petovar pa so se odločili, 
da bo za 13 prvošolčkov stroške povezane z nezgodnim za-
varovanjem tudi letos prevzela Občina Veržej.

V upanju, da bodo vsi dnevi, ki jih bomo preživeli sku-
paj tako zabavni in zanimivi, kakor je bil prvi šolski dan, 
smo se poslovili in se že veselili naslednjega dne.

Ksenija Seršen, razredničarka

OTVORITEV 6. BIENALA OTROŠKE 
KERAMIKE »TERRA MYSTICA«

Čeprav se je novo šolsko leto šele dobro začelo, nas z 
lepimi dosežki že razveseljujejo učenci Osnovne šole 

Veržej. Na likovnem natečaju otroške keramike »Terra 
mystica«, ki je bil razpisan že v preteklem šolskem letu, so 
pod mentorstvom likovnega pedagoga Marijana Šadla s 
svojimi keramičnimi vazami in posodami učenci Jan Lo-
renčič, Danilo Kerec, Karolina Arutyunova, Sara Vajs in 
Bea Potočnik ponovno prepričali strokovno komisijo, saj so 
bili njihovi izdelki uvrščeni na državno razstavo in so preje-
li bronasta priznanja. Otvoritev razstave je potekala v petek, 
9. septembra 2016, v kulturnem središča Rotunda v Kopru.

Ksenija Seršen

MEDNARODNI SIMPOZIJ ZDRUŽENJA 
EUROMET

Osnovna šola Veržej je članica mednarodnega združe-
nja EUROMET. V združenju sodeluje 18 ustanov iz 11 

evropskih držav, predvsem iz severne in zahodne Evrope. V 
združenju so ustanove, ki se ukvarjajo z mladino in tudi s 
starejšimi, ki imajo težave v socialni integraciji in z za druž-
bo neprilagojenim vedenjem. Skratka, s podobnimi oziro-
ma enakimi težavami kot jih imajo otroci, ki bivajo v našem 
vzgojnem domu. Vsako leto se člani združenja sestanemo v 
drugi državi na mednarodnem simpoziju, kjer izmenjamo 
izkušnje, predstavimo praktične dejavnosti in se seznanimo 
tudi s političnimi oziroma strukturnimi rešitvami na tem 
področju, tako na državnem nivoju, kakor v posamezni us-
tanovi. Vodilna misel tega simpozija je bila »Zgodnja obrav-
nava čustvenih in vedenjskih težav/motenj« s podnaslovom 
»Zgodnja detekcija – ustrezen program – ustrezna usta-
nova«. Simpozij se je odvijal od 21. do 23. septembra 2016 
pri nas, na Osnovni šoli Veržej oziroma v Termah Banovci. 
Simpozija se je udeležilo 54 gostov iz Švedske, Finske, An-
glije, Poljske, Nemčije, Belgije in Francije. Iz Slovenije sta 
člana tega združenja tudi Vzgojni zavod Višnja Gora (sre-
dnješolci) in Osnovna šola Veržej – vzgojni dom (osnov-
nošolci). Zadovoljni smo, da so se uvodnega dela udeležili 
tudi predstavniki državnih institucij, direktor Direktorata 
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za predšolsko in osnovno šolsko področje na Ministrstvu 
za izobraževanje, znanost in šport, mag. Gregor Mohorčič, 
direktor Zavoda Republike Slovenije za šolstvo, dr. Vinko 
Logaj, župan Občine Veržej, Slavko Petovar in namestnik 
Varuha človekovih pravic, Ivan Šelih. Prvi dan je bil name-
njen predstavitvi ureditve tega področja na državnem ni-
voju, drugi in tretji dan pa sta bila namenjena izmenjavi 
izkušenj in praks. Tako smo v četrtek dopoldan preživeli v 
Veržeju, kjer so strokovni delavci prisotnim predstavili ne-
kaj naših dejavnosti, po tem pa so si gostje ogledali še naš 
vzgojni dom in sodelovali v delavnicah, ki so jih skupaj z 
otroki vzgojnega doma pripravili vzgojitelji. Popoldan smo 
si ogledali tri ustanove v Mariboru, v petek dopoldan pa 
je bilo znova nekaj teoretičnih predstavitev dobre prakse, 
tako iz tujine, kakor iz Slovenije. Velika dodana vrednost 
dogajanju pa so neformalna druženja, razgovori in debate 
med sodelujočimi, kjer izmenjamo znanja, razmišljanja in 
informacije, ki se jih v uradnem delu programa ne da, ker 
za to ni časa. Sodelujoči so bili s samo izvedbo programa, 
kakor tudi z namestitvijo v Termah Banovci, izredno za-
dovoljni. Prispevek je posnela tudi nacionalna televizija, o 
dogodku pa je poročal tudi pomurski Vestnika. Naša ugo-
tovitev: ustrezno, kvalitetno in realno smo predstavili naše 
delo in ukvarjanje z otroki, ki bivajo v našem vzgojnem 
domu. Enako velja za uvodničarje prvega dne, ki so nazor-
no predstavili sistem delovanja najrazličnejših služb, ki na 
državnem nivoju delujejo na tem področju. Prepričani smo, 
da smo se izkazali kot dobri organizatorji, da smo dobro 
predstavili naše delo in naše poslanstvo, prav tako pa pri-
merno predstavili našo državo, Republiko Slovenijo.

Borut Casar, ravnatelj Osnovne šole Veržej

 NFM PROJEKT »UŽIVAJMO V ZDRAVJU«

Osnovna šola Veržej je v šolskem letu 2016/17 vklju-
čena v celostni inovativni model za zagotavljanje 

zdravega življenjskega sloga, s poudarkom na prehra-
njevanju, gibanju, preprečevanju in obravnavi debelosti 
pri otrocih, mladostnikih ter odraslih in zmanjševanju 
neenakosti v zdravju, s finančno podporo Norveškega 
finančnega mehanizma.

Cilj projekta je zmanjševanje ali preprečevanje bo-
lezni, povezanih z življenjskim slogom, poudarek na 
prehranjevanju in redni telesni dejavnosti.

Projekt kot eno izmed največjih dodanih vrednosti 
za soočanje s problemom porasta debelosti, izpostavlja 
pomen medsektorskega sodelovanja preko vzpostavitve 
lokalnih preventivnih timov.

Ciljne skupine v projektu so:
• otroci in mladostniki ter njihovi starši, skrbniki, 

odrasli ter
• okolja: VIZ in zdravstvene organizacije.
Sestava tima: ravnatelj, organizator šolske prehrane, 

učitelj, ki poučuje gospodinjstvo, učitelj športne vzgoje, 
kuhar, šolska svetovalna služba, posredno pa so vključe-
ni vsi učitelji in vzgojitelji.

Izhodišča za delo v preventivnem timu:
• sestava tima in določitev koordinatorja,
• priprava akcijskega načrta na podlagi:
 - podatkov SLO fit – športno vzgojni karton

  - poročilo strokovnega spremljanja ponudbe pre-
hrane, ki ga VIZ prejme s strani NIJZ,

  - dejavnosti, ki bodo predlagane v inovativnem 
modelu, ki ga pripravijo PeF, FŠ, in ZRSŠ.

• Seznanitev staršev o projektu (19. 9. 2016 – skupni 
roditeljski sestanek).

Na naši šoli načrtujemo naslednje dejavnosti na po-
dročju:

• GIBANJA:
 - pohod otrok in učiteljev (4. 10. 2016)
 - pohod in staršev (11. 10. 2016)
• PREHRANE:
 - delavnice za otroke (oktober 2016)
 - delavnice za otroke in starše (oktober 2016).
Več o projektu si lahko preberete na uradni spletni 

strani: www.uzivajmovzdravju.si
Preventivni tim OŠ Veržej
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ZAČNI MLAD, TEKMUJ POŠTENO

Atletska zveza Slovenije je ob podpori UNESCO skla-
da za preprečevanje dopinga v športu, Olimpijskega 

komiteja Slovenije - Združenja športnih zvez in Zavoda za 
šport RS Planica, združila moči pri projektu »Začni mlad, 
tekmuj pošteno,« ki je namenjen promociji teka, gibanja in 
zdravega udejstvovanja v športu za najmlajše. Tek namreč 
sodi med osnovne gibalne dejavnosti in je osnova za veliko 
večino vseh športnih aktivnosti. 

Ker si tudi na OŠ Veržej prizadevamo s spodbujanjem 
aktivnega preživljanja prostega časa in da bi se čim več ot-
rok redno ukvarjalo s športom, smo se v okviru tega projek-
ta, vključili v akcijo množičnega teka na 100 m v Sloveniji, 
ki je bil v petek, 16. septembra 2016, in so ga organizirale 
številne osnovne šole ali atletski klubi ter društva. Na ta dan 
smo za otroke od 1. do 3. razreda organizirali športni dan, 
ki smo ga preživeli skupaj s Tino Jureš iz Bunčan, odlično 
in uspešno atletinjo, ki je našo državo zastopala na številnih 
mednarodnih tekmovanjih, danes pa svoje izkušnje in zna-
nje prenaša mlajšim rodovom, ki se vključujejo v atletiko.

Že zjutraj smo se z otroki odpravili proti igrišču v Bun-
čanih, kjer nas je pričakala Tina. Z različnimi tekalnimi 
igrami smo se najprej ogreli, nato še v krogu naredili šte-
vilne razgibalne vaje. Sledile so igre kot predpriprava na 
tek na 100 m. Nato so otroci po skupinah pretekli razdaljo 
100 m, saj je to tudi uradna atletska disciplina. Že kar malo 

utrujeni, a še vedno polni energije, smo z užitkom pojedli 
vsak svoj sendvič in si za nekaj minut oddahnili. Po malici 
smo se s Tino še igrali nekaj iger, nato pa se počasi odpravili 
nazaj v šolo. A preden smo se poslovili, smo se Tini zahva-
lili za prijetno, nepozabno dopoldne in se skupaj z njo še 
fotografirali. 

Upamo, da bo lepa izkušnja z znano atletinjo prispevala 
k številnemu vključevanju otrok v šport ter da bodo z ve-
seljem redno tekali ali se kakor koli drugače vključevali v 
športne dejavnosti. 

Klavdija Krajnc, Cvetka Puhar, Ksenija Seršen
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VRTEC VERŽEJ

Zaposleni v vrtcu se veselimo novega šolskega leta in 
srečanja z otroki,  še posebej z novinci ter z njihovimi 

starši. Teh otrok je bilo letos deset, trije pa še pridejo. Tre-
nutno jih imamo v starejši skupini 21, v srednji skupini 16 
in v oddelku »malčki« 8. 

Ob začetni zadržanosti in stiskah otrok in njihovih star-
šev, smo bili precej pozorni. Poskrbeli smo za lep sprejem 

in se trudili za dobro počutje vsakega otroka v vrtcu, ter si 
v uvajalnem obdobju prizadevali za ustvarjanje spodbud-
nega in prijetnega okolja, v katerem se bodo otroci počutili 
varno in sprejeto.  

Smeh, zadovoljstvo, otroški vrišč in razposajenost pa so 
hitro preplavili začetno negotovost in strah pred neznanim.

Naj bo zadovoljen in zdrav otrok, ter uspešen razvoj in 
srečno otroštvo naš skupni uspeh in skupno zadovoljstvo!

Gabrijela Kuhar, pom. ravnatelja
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DOBRI ASI – NOGOMETNI TURNIR MED 
ZAVODI

V sredo, 11. 5. 2016, smo se udeležili tretjega tradicio-
nalnega nogometnega turnirja DOBRI ASI. Na turnir-

ju smo tekmovali nogometaši iz šestih zavodov iz cele Slo-
venije. Organizator turnirja je bil Vzgojni zavod Slivnica.

Razen Slivnice so tekmovali še VIZ Višnja Gora, VIZ 
Smlednik, Center Janeza Levca, Dom Antona Skale in naš 
Dom Veržej. Za ekipo Veržeja so igrali: Kenan, Nikola, 
Leon L., Danilo, Leon V., Matic in Kristjan V.  Ekipo sta 
vodila Primož Kralj Ritonja in Matej Rožman.

Fantje so pokazali veliko borbenosti in poguma v tek-
mah s starejšimi in večjimi fanti drugih zavodov, tako, da 
smo nudili pošten odpor proti vsem, s  katerimi smo igrali 
in zasedli šesto mesto.

Zahvaljujemo se organizatorju turnirja Zavodu Slivnica 
za kvalitetno organizacijo in dobro pogostitev po turnirju. 
Naslednje leto se srečamo spet. Organizator naslednjega, 4. 
turnirja Dobri asi 2017 bo Vzgojni zavod Smlednik.

Primož K. Ritonja, mentor

8. FESTIVAL TALENTOV V ČRENŠOVCIH

V torek, 21. 6. 2016 smo se udeležili 8. Festivala talentov 
z mednarodno udeležbo, ki ga prireja OŠ Črenšovci. 

Med več kot 50 različnimi predstavitvami iz 22 različnih 
šol smo tudi mi predstavljali svoj talent – naše glasilo Raz-
mišljanja.

Soustvarjamo ga vsi, vsak izmed nas na svoj način. Ne-
kateri razkrijejo kako svojo skrivnost, drugi svoje misli, že-
lje, svoj notranji svet. Svoja doživetja, izkušnje, preizkušnje, 
občutke in spomine izlijemo na papir, vsak na svoj način, 
s svojimi talenti in to oblikujemo v glasilo, ki ga potem z 
veseljem prebiramo in pokažemo tudi drugim.

Razmišljanja že več kot 20 let ob pomoči mentorjev pri-
dno soustvarjamo otroci našega vzgojnega doma, čeprav ži-
vimo daleč od svoje družine, svojih domov in vsak s svojimi 
težavami, se trudimo biti uspešni, kar dokazujejo številna 
priznanja in pohvale, ki jih dobivamo.

Natalija Majcen, mentorica

FESTIVAL IGRAJ SE Z MANO 2016

V petek, 20. 5. 2016 smo se udeležili 10. mednarodnega 
festivala »Igraj se z mano«, ki je potekal na maribor-

skem Trgu svobode. Festival je namenjen vključevanju ot-
rok, mladostnikov in odraslih s posebnimi potrebami. Cilj 
je zgraditi močno in strpno družbo, ki bo odprta za razno-
likost in vključenost vseh ljudi.

Na festivalu so potekale ustvarjalne delavnice, plesni 
nastopi, igre in animacije. Lukaš, Leon L., Sara in Zalo so 
sodelovali s plesnim nastopom in ustvarjalnimi delavni-
cami.

Natalija Majcen, mentorica
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OBISK BIVALNE ENOTE PODGRADJE

Dne 15. 9. 2016 nas je obiskala bivalna enota Pod-
gradje, Ljutomer. Pripravili smo jim prigrizek, pi-

jačo in igre. Prišli so ob 16.00 uri. Takoj, ko so vstopili 
v 3. skupino, smo jim razkazali prostore v naši skupini. 
Nato smo jih v hiški na vrtu postregli s pecivom, ki ga 
je spekla vzgojiteljica Monika. Ko smo se najedli, smo se 
razdelili v mešane skupine in začeli z igrami. Igre, ki smo 
jih pripravili, so bile: metanje koruze v trikotno tarčo, 
luščenje koruze, balinanje z luščenimi koruznimi stor-
ži, poligon z živimi ovirami, iskanje orehov, ki so nam 
jih skrili učenci podaljšanega bivanja, risanje s kredami 
po tleh in na koncu še nogomet - tisti, ki niso hoteli ali 
zmogli igrati nogometa, so lahko sedeli na klopi v senci. 
Po igrah smo jih pogostili še s sendviči in mafini. Na 
koncu smo se poslovili in odšli vsak na svojo stran, eni v 
bivalno enoto, drugi pa v skupino k učni uri. 

Pred njihovim odhodom smo se še dogovorili, da se 
bomo srečali štirikrat na leto. Zdaj, jeseni so bili oni pri 
nas, pozimi se dobimo pri njih na sankanju. Spomladi 
jih bomo peljali po učni poti ob Muri in v juniju nam 
bodo oni pripravili neko presenečenje.

Z njimi sem se imel lepo. Bilo mi je všeč spoznati malo 
drugačne ljudi od nas. Nisem si mislil, da bomo lahko 
skupaj izvedli kar 7 iger. Upam, da bodo naša prihodnja 
druženja tudi tako prijetna.                    Nino V.

ORATORIJ MALO DRUGAČE

Če vas zanima, kako je bilo na letošnjem oratoriju, vas 
vabim, da si utrinke ogledate na spletni strani www.

marianum.si ali na FB strani Salezijanski mladinski center – 
SMC Veržej. Ta članek pa bo oratorij orisal malce drugače.

Letos je pripravljalna ekipa oratorija štela 18 članov: 15 
animatorjev in 3 duhovne asistente. S pripravami smo začeli 
že februarja, na škofijskem srečanju animatorjev, s predstavi-
tvijo oratorijskega priročnika in nekaterih segmentov letoš-
nje teme. Kasneje smo do začetka oratorija imeli še 4 sestan-
ke, bilo pa je tudi nekaj skupnih škofijskih srečanj oz. drugih 
možnosti za animatorje kot dodatna priprava na oratorij.

Oratorij je potekal od ponedeljka do sobote, od 9. do 16. 
ali 18. ure (torej povprečno od 9. do 17. ure). Animatorji (s 
tem mislim na celotno ekipo – tudi duhovne asistente) smo 
se skoraj vsak dan dobili ob 8. uri na jutranjem sestanku in 
zaključili približno eno uro po spustu zastave, s popoldan-
skim sestankom. Za vsebinsko pripravo posameznega dne je 
vsak animator porabil vsaj eno uro na dan. Ob koncu orato-
rija smo pripravili srečelov, za kar je vsak animator prav tako 
povprečno porabil eno uro (pridobivanje dobitkov in paki-
ranje). Po zaključku oratorija je povprečno vsak animator 
porabil vsaj pol ure za pospravljanje in ureditev prostorov. 
Skupaj še z nekaj ostalimi opravki (kot je priprava sestankov 
za animatorje, nabava materiala in ostalo) smo samo za izpe-
ljavo oratorija opravili več kot 1350 ur prostovoljnega dela.

Naj omenim še to. Oratorijska ekipa (in prostovolj-
no delo) se ne konča pri animatorjih. Za nami stojijo tudi 
mame in očetje, kakšni prijatelji in tudi drugi animatorji, 
ki niso prisotni na oratoriju, pa vseeno pomagajo tako ali 
drugače. Prav tako zaposleni v Marijanišču velikokrat od-
delajo tudi kakšno (pa ne samo eno) prostovoljno uro. Na 
tem mestu gre velika zahvala za vso pomoč našemu Marku 
Štajnerju in celotni družini Štajner, brez katerih oratorij ne 
bi bil to, kar je.

Skupaj smo tako letos, menim da uspešno, izpeljali že 
devetnajsti oratorij v Veržeju. Najlepša hvala vsem! Hvala 
tudi ostalim prostovoljnim združenjem, ki se tako ali dru-
gače trudijo izboljšati družbo, v kateri živimo – s prosto-
voljnim delom.                Suzana Puhar
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GOVOR OB BLAGOSLOVU KRIŽA V BANOVCIH

Spoštovani sovaščani!
Ko sem dobil nalogo, da v nekaj stavkih opišem dana-

šnjo slovesnost - blagoslov križa, sem bil v dilemi, kaj reči.
Ali naj hvalim, kritiziram ali celo obrekujem. Ne! No ja, 

pohvaliti in zahvaliti se moram g. župniku za opravljen bla-
goslov in mašo, Renati za njen trud in čas, ki smo ji ga vzeli 
ter g. Davorinu Cmrekarju, ki je opravil razne operativne 
posege na kipu Jezusa za skromno nagrado. Pa še koga bi 
našel, kot so Miran, Dušan, Marjan. Hvala!

O znamenju tega križa je več ali manj znano, da je bdel 
nad polji čez železnico - ni pa znano od kdaj. Vemo, da ga 
je podrl orkanski veter 15. Septembra, okrog osmih zvečer, 
leta 1954.  Vrli Banovčani so ga ponovno postavili leta 1958 
na prvotno mesto. Nihče ga ni preganjal, dokler nekoga 
pohlep po denarju ni pripravil do kraje Jezusa in Marije. 
Takrat se je porodila ideja, da se križ prestavi bližje Bano-
vec - na sedanje mesto. Križa brez Jezusa in Marije ni ime-
lo smisla staviti. Tu pa nastopi zdaj že pokojni Mariničof 
Franček. Nekje je izvedel, da je v M. Soboti na policiji kar 
nekaj teh kipov. Obiskal jih je in povprašal, ali bi lahko do-
bili katerega izmed njih. Odgovorili so mu pritrdilno, ven-
dar le, če banovskega prepozna. Franček je hitro odreagiral 
in ju  »prepoznal«! Tako sta Jezus in Marija prišla iz policije 
v M. Soboti na lepo mesto v Banovce.

Leta so naredila svoje in letos pomladi je postal kip in-
valid – izgubil je roko. Rezbar Davorin mu je izdelal pro-
tezo in danes je v novi preobleki doživel blagoslovitev. Pri 
blagoslovu smo se obrnili nanj – naj nam čuva polja in njih 
sadove.

Na križ smo ga ponovno pribili Miran, Dušan, Marjan 
in jaz. Naj nam bo odpuščeno!

Glede drugega dela današnje blagoslovitve pa le toliko. 
Naročeno mi je bilo, naj ne hvalim posameznikov. Oblju-
bo držim le delno. Vseeno bom omenil vaške ženske, ki so 
pripravile sladice, Dejana Kolariča za ozvočitev in Janeza 
Skuhala za »herojsko dejanje«, ki je po dolgem času skušal 
zbrati vse vaščane – koliko mu je uspelo, ugotavljajte sami 
– po moje da.        Banovci, 18. 9. 2016

Novak Franc

STIČNA MLADIH 2016

Kot vsako leto, je tudi letos potekalo srečanje Stična 
mladih. To je dogodek, kjer se zberejo mladi iz vseh 

župnij Slovenije. Na voljo je sv. spoved, adoracija, različne 
delavnice povezane z vero, šolanjem in petjem. Na priredit-
venem prostoru se kasneje odvija tudi sv. maša, pri kateri 
sodelujejo slovenski škofje in duhovniki. Po maši se odvija 
zaključni koncert. Letos se je iz naše župnije v Stično odpra-
vilo 8 deklet, za prevoz pa je poskrbel g. župnik z veržen-
skim avtobusom (salezijanski kombi).

Letos je potekala 35. Stična mladih, zato je na dogodek 
prišel tudi predsednik države, g. Borut Pahor. Mlade je poz-
dravil in nagovoril, naj to tradicijo ohranjajo.

Lara Jelen

DRUŽINSKO POLETJE V MARIJANIŠČU

Marijanišče je konec julija in začetek avgusta cela dva 
tedna pokalo po šivih, saj sta ga napolnili radost 

in utrip družin v okviru društva Družina in življenje, ki 
ga vodita zakonca Siter. V modro odeti starši in otroci so 
razigrano ustvarjali in se kratkočasili, ob enem pa hranili 
svoje duše, ne le teles. Kot so zapisali na svojem zidu, jim je 
družina svetinja, zato z vsem, kar so in kar delajo, gradijo 
odnose, za katere je vredno živeti in jih prenašati naprej.

Za njimi pa so v Marijanišče prišle družine Kolpingove 
zveze. Preživele so pester, zabaven in vsestransko delaven 
teden, čeprav je čas počitnic. Čeprav dejavnosti res ni manj-
kalo, pa je bilo najpomembnejše medsebojno druženje, utr-
jevanje družinskih vezi in čas za srečanje z Gospodom.Fo
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UREDITEV SONARAVNEGA VRTA

Zavod Marianum Veržej ima ob Marijanišču v lasti večjo 
površino, ki je v preteklosti služila kot sadovnjak in nji-

va. Po nekajletnem premisleku o primerni ureditvi okolice, 
ki bo obenem služila obiskovalcem Penziona Mavrica in 
Rokodelskega centra, smo se odločili, da ob pomoči dona-
cije švicarske organizacije Don Bosco Jugendhilfe Weltweit 
in partnerjev ter z lastnimi sredstvi na tej površini uredimo 
sonaravni vrt in učilnico v naravi, ki bi obiskovalce in sku-
pine ozaveščala o pomenu lokalne samooskrbe in sonarav-
nem življenju.

Pomurje s svojo lego ima idelano lokacijo za vzpostavi-
tev takšne učilnice, saj je to področje že v osnovi kmetijsko, 
hkrati pa je pomembno ozaveščati ljudi, predvsem mlade, 
da se odločajo za sonaravni način življenja. Tako spoznava-
jo tradicionalne rastline, ki so značilne za to področje ter 
njihovo dejansko vrednost za obogatitev naravnega prosto-
ra v katerem živimo.

Površino bomo razdelili na posamezne sklope, ki bodo 
ljudi ozaveščali, kako pomembno je, da ohranjamo narav-
no bogastvo in na tak način bogatimo pokrajino ter naravno 
okolje v katerem živimo: zasaditev zeliščnih gred, ekološki 
vrt, sadovnjak visokodebelnih dreves, travnik s čebelnjakom.

Vrt bomo uredili kot učilnico v naravi, kjer bodo tako 
učenci, dijaki kot tudi skupine in posamezniki odraslih lah-
ko spoznavali bogastvo rastlin in moč sonaravnega bivanja 
za zdrav način življenja.

Ker v sklopu zavoda deluje enota Marijanišče, ki omo-
goča izvajanje duhovnih programov, bomo pri postavitvi in 
zasaditvi parka pozorni tudi na to dimenzijo, da bodo ude-
leženci programov v njem našli mir in povezanost z naravo 
v svojem razmišljanju.

Ureditev parka je dolgoročna naložba, ki bo omogoča-
la nadgradnjo dejavnosti in ob ugodnem razvoju tudi nova 
delovna mesta. Cilj projekta je ureditev osnovne infrastruk-
ture parka, ki se bo z lastnim razvojem nadgrajeval.

V ureditev osnovne strukture je zajeta izravnava terena, 
ureditev potk, klopi in električne inštalacije. Na tej osnovi 
se bo z leti razrastel sonaravni park.

VESEL ORATORIJ ZA DRUŽINE

Pestro in veselo se je kar prehitro končal letošnji Oratorij 
za družine. Družine iz vseh koncev Slovenije, nekatere 

že domače, druge so domačnost odkrile letos, so preživele 
pester počitniški teden. Čeprav je bilo največ časa namenje-
nega prostemu času in s tem kopanju ali potepanju po oko-
lici, pa ni manjkalo pestrega programa tako za otroke kot za 
starše, pa tudi za vse skupaj. Animatorji so pod vodstvom 
Grega Valiča zaposlili otroke z delavnicami, katehezami in 
igrami, Peter Pučnik je starše spodbujal s papeževimi bese-
dami Prosim, oprosti, hvala.

Čeprav je vreme kakšen dan želelo uničiti lep teden, pa 
mu nikakor ni uspelo. Kopanje v Termah Banovci je tako ali 
tako vedno mokro, lončarska delavnica rokodelskega Cen-
tra DUO je pod streho, za vse ostalo pa so organizatoriji za-
menjali dan in tako v lepem vremenu obiskali gozdno učno 
pot po mrtvicah reke Mure in se podali vse do Lovrenških 
jezer na Rogli.

Poleg telesnega oddiha in okrepčila ni manjkalo duhov-
ne hrane in možnosti za vsakodnevno sveto mašo, ki je bila 
vedno obiskana. Družine so se v krščanskem duhu povezale 
v prijateljskih in duhovnih vezeh med seboj in z Gospodom 
z željo, da se prihodnje leto spet srečajo.
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UTRIP ŽUPNIJE IN MARIJANIŠČA

ŽUPNIJSKI ORATORIJ 2016

Geslo letošnjega oratorija je bilo » Zdaj gre zares«. Osre-
dnja nit oratorija je bila zgodba o Ostržku, ki se iz lut-

ke, potem ko zmore uresničit dobre želje in sklepe, spre-
meni v dečka, osebo. Obiskovalo ga je nekaj čez 50 otrok iz 
naše in sosednjih župnij. Zanje so skrbeli animatorji SMC 
Veržej, sestra Zalika in g. župnik. Skozi cel teden so se z 
zgodbo o Ostržku, pogovor, katehezo, delo v skupinah in 
igro zabavali in se naučili marsikaj koristnega za  življenje.

DEKANIJSKO ROMANJE NA PTUJSKO GORO

Tudi letos so se verniki iz naše župnije 28. 8. udeležili 
dekanijskega romanja na Ptujsko Goro. Najprej so pri-

sostvovali molitveni uri in sveti maši. Po opravljenem kosi-
lu pa so se odpeljali na Roglo, kjer so si ogledali novo cerkev 
in se povzpeli na razgledni stolp. 

ROMANJE ZA ČLANICE SKUPIN ZA ČIŠČENJE 
CERKVE

Tudi letos so se članice sedmih skupin, ki skrbijo za či-
ščenje in okraševanje cerkve, skupaj z g. župnikom 25. 

6. podale na svoj tradicionalni izlet. Z avtobusom so se od-
peljale proti našemu glavnemu mestu Ljubljani. Najprej so si 
pod strokovnim vodstvom ogledale srednjeveški grad Turjak. 
Pot jih je nato vodila v Želimlje, kjer so si ogledale Dom Ja-
neza Boska in prostore gimnazije, ki je prva zasebna gimna-
zija v slovenskem šolskem sistemu. Po opravljenem kosilu so 
nato poromale v znano romarsko središče na Kurešček, kjer 
so imele sveto mašo. Po njem jim je g. Anton Košir predsta-
vil zgodovino cerkve in razložil freske, ki se nahajajo v kapeli 
zraven cerkve. Na koncu so se ustavile na Rokovniku pri g. 
Janezu Krncu, ki je za vse pripravil piknik v vrtni uti. 

SREČANJE ZAKONSKIH JUBILANTOV

Pri drugi sveti maši smo 26. 6. imeli slovesnost zakon-
skih jubilantov, ki so se poročili v naši župniji in letos 

praznujejo okroglo letnico poroke (10, 20, 30, 40, 50 let). 
Pri maši so pred Bogom ponovno izrekli zakonske zaoblju-
be in se zahvali za preživela skupna leta zakona. Srečanja se 
je udeležilo 10 parov, letos sta imela zlato poroka dva para 
in sicer zakonca Vrbanjščak iz Veržeja in Rajh iz Banovec. 
Družabni del so nadaljevali v prostorih Marijanišča, kjer so 
imeli tudi kosilo. 
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STARE FOTOGRAFIJE GOVORIJO: PO 70. LETIH SPET V »ISTI UČILNICI«

V tokratni številki Fünkešnice ne objavljamo stare foto-
grafije, ampak eno novejšo, ki je nastala pred kratkim 

na srečanju sošolcev, ki so davnega leta 1945 prvič sedli v 
šolske klopi takratne Osnovne šole Veržej. Danes izkušene 
gospe in gospodje že zelo zrelih let, so bili rojeni tik pred 
vojno v letih 1938 in 1939. Ko končanih štirih letih osnov-
nošolskega izobraževanja, so nekateri izmed njih nadalje-
vali šolanje na Nižji gimnaziji v Križevcih, nekateri so se 
zaposlili, večina jih je ostala v Prlekiji, nekateri pa so odšli 
izven meja v Nemčijo in celo v Avstralijo, kjer so si ustvarili 
družine. 

Srečanja sošolcev, ki ga je ob pomoči gospe Elice Cimer-
man pripravil gospod Andrej Repija, se je od vsega skupaj 
25-ih udeležilo 12 nekdanjih sošolcev in sošolk (Katica Ka-
pun Janežič, Elica Kapun Božanovič, Darinka Klemenčič 
Misleta, Marija Marinič Slavič, Marija Hedžet Golob, Mi-
lena Šonaja, Elica Cimerman Plej, Branko Skuhala, Franc 
Ros, Roland Hanžekovič, Mirko Štumpf in Andrej Repi-
ja). Štirje v generaciji so že umrli (Milan Gaberc, Marko 
Štumpf, Franc Ledinšek in Tonček Rubin). Tem so se priso-
tni na srečanju poklonili na bližnjem pokopališču, kjer so 
prižgali sveče v spomin tudi umrli učiteljici Maliki Španger 
in takratnemu ravnatelju šole Franju Kozarju. Devet sošolk 

oz. sošolcev pa se srečanja zaradi oddaljenosti ali bolezni 
ni moglo udeležiti. Srečanje, ki je potekalo prav v prostoru, 
kjer je bila davnega leta 1945 učilnica, danes gostinska soba 
Gostilne Kasač, je bilo za prisotne zelo čustveno, posebej 
zanimivo pa je bilo obujanje spominov izpred sedmih de-
setletij, saj se nekateri niso videli skoraj 70 let. Organiza-
tor srečanja gospod Andrej Repija je povedal: »Učila nas 
je učiteljica Malika Španger, upravitelj je bil Franjo Kozar, 
župnik pa je bil takrat gospod Kostanjevec. Molili smo pred 
in po pouku. Sicer pa so naša pota v šolo vodila iz Bunčan, 
Banovcev in Veržeja. Malice v šoli ni bilo, tako je vsak imel, 
kar je pač dobil doma (kruh, jabolko..), v šoli smo dobili 
redno le žlico ribjega olja za priboljšek.«

Življenje generacije, rojene tik pred vojno, je zaznamo-
valo vsakega izmed njih na svoj način. Danes so kljub vse-
mu zadovoljni, pravijo, da so le starejši za sedem desetletij, 
a hkrati ugotavljajo, da bodo njihova druženja ob dobri 
domači kapljici in izvrstnih kulinaričnih dobrotah vendarle 
pogostejša.

Zapisala Ksenija Seršen

Na željo generacije 1938, 1939 povzeto po:
http://www.prlekija-on.net/

Dere sen jas mali bija,
te je lüšno blo,
kolca sen po hiš potaka,
varval mačkico …

Fo
to

 O
st

e 
Ba

ka
l /

 S
lo

ve
ns

ke
 n

ov
ic

e



14  Fünkešnica ≈ oktober 2016

NAŠA DEDIŠČINA

Vse foto Arhiv Zavoda Marianum Veržej

DOGAJANJE V ROKODELSKEM CENTRU 
DUO VERŽEJ

Karikamp, 3.-7. julij 2016
Že tretje leto zapored sta mur-

skosoboška škofijska Karitas in Za-
vod Marianum Veržej organizirala 
Karikamp, ki je namenjen otrokom 
iz socialno ogroženih družin, da 
delček poletja preživijo ustvarjalno, 
zabavno in duhovno. Seveda je bilo 
največ navdušenja nad kopanjem v 
Termah Banovci in vodnimi igrami. 

Ustvarjalni kamp,  
17.-21. julij 2016

Salezijanci v Veržeju skrbijo za 
poseben del ohranjanja slovenske 
dediščine – rokodelstva, ki pa se v 
Centru DUO ne le ohranja, pač pa 
se znanja rokodelskih poklicev pre-
našajo tudi na mlade. Tako so se 
otroci v počitniškem vzdušju letos 
lotili lončarstva in pletenja iz slame. 
Ustvarjalno delo pa smo dopolnili 
z igro, kopanjem, veselimi večeri in 
seveda molitvijo. 

Nogometni kamp,  
31. julij - 4. avgust 2016

Letošnji športni kamp je bil ves 
v znamenju nogometa, saj so otro-
ci in mladi že tradicionalno žele-
li prav žogobrc. Trenerji so veliko 
učili, sodniki pravično sodili, vodja 
Grega je poskrbel za dobro voljo in 
duhovno hrano, prav vsi pa so se 
dodobra “spočili” in utrdili svoja 
prijateljstva in znanstva. Drugo leto 
pa znova ...

Lončarska delavnica,  
polna presenečenj

Čeprav je poletje in sonce lepo 
ogrevalo poletne dneve, smo si v 
lončarski delavnici Centra DUO 
omislili še eno peč za žganje gli-
ne. In to z razlogom. Lep odziv na 
razpisano delavnico, ki je ponujala 

seznanitev z raku tehniko, je omo-
gočil skoraj popolno dvodnevno 
delavnico.

In res so imeli udeleženci kaj 
spoznati in odkrivati. Pod vod-
stvom gospe Majde Jager Schlosser 
so v teoriji in praksi spoznavali na-
vadni črno-beli raku, to starodavno 
japonsko tehniko žganja keramič-
nih izdelkov iz šamotne gline. Mo-
derni čas dopušča vse mogoče gli-
nene oblike, največje presenečenje 
za oblikovalce pa je končni izdelek, 
ki po “prisilni” ohladitvi v žagovini 
in nato v vodi dobi prav posebne 
odtenke in vzorce, ki jih ni mogoče 
predvideti.

Udeleženci so prav občudovali 
svoje izdelke, ki si jih niso mogli 
zamišljati. Ob strokovnem izobra-
ževanju so dva dneva preživeli ob 
posebni lončarski peči ter “čišče-
nju” svojih umetnin, manjkalo pa 
ni veselega druženja, klepeta in za-
bave.

Razstava v Puščenjakovi 
dvorani

Po zaključku poletne razsta-
ve mozaikov Maje Pohar Pustite 
nam ta svet, smo že v prvih dneh 
septembra predstavili likovne in 
fotografske izdelke, ki so nastali v 
sklopu natečaja projekta 24 ur z 
reko Muro. Tako so obiskovalci 
lahko občudovali likovno ustvar-
jalnost sodelujočih osnovnih šol, 
fotografski natečaj pa je ponudil na 
fotografijah številne skrite kotičke 
reke Mure – brez da bi nam bilo 
potrebno stopiti v gozd.

Z Miholovom se je odprla raz-
stava Idrijska čipka nekoč in da-
nes v izdelkih Čipkarske šole Idrija. 
Razstava bo na ogled vse do 25. 11. 
2016 – nikar je ne zamudite, saj je 
resnično vredna ogleda!
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LEŠČEČKI V JUBILEJNEM LETU ZAPLESALI 
V PRAGI

Folklorna skupina Leščeček, ki deluje znotraj KD Slavko 
Osterc Veržej, letos obeležuje jubilejno 10. sezono svo-

jega delovanja. Skozi celotno sezono smo pripravili različ-
ne dogodke, ki so kot kamenčki mozaika, polnili celostno 
podobo našega uspešnega delovanja. V biltenu, ki je izšel v 
začetku lanske sezone, lahko beremo, da se skupina redno 
uvrščena na državna srečanja odraslih folklornih skupin, ki 
ga organizira Javni sklad za kulturne dejavnosti RS. Tako 
smo tudi z letošnjim spletom »Smo trlje bile« že šestič za-
pored prepričali strokovno komisijo in se uvrstili na držav-
no srečanje, ki bo letos potekalo v Žalcu, in sicer 22. 10. 
2016. Prav tako uspešno je tudi delovanje Vokalne skupine 
Leščeček, saj redno posegamo po doseganju državne ravni 
na srečanjih pevcev ljudskih pesmi. V letošnjem letu smo 
za prleško ljudsko pesem »O jaz, bogi kmet« posneli tudi 
profesionalni videospot in ga javnosti predstavili na kon-
certu »Midva«, ki je potekal v marcu. Dosežki so še toliko 
bolj zavidljivi, če vemo, da skupino sestavljajo mladi pevci 
in plesalci, povečini dijaki in študentje, številni se med te-
dnom mudijo zaradi izobraževanja ali dela izven Pomurja, 
a se ob vikendih vračajo domov. Vsi skupaj pa z ljubeznijo 
negujemo ljudsko izročilo ter tako odkrivamo svoje koreni-
ne. Kar pa je najpomembneje je, da se družimo, kvalitetno 
preživljamo svoj prosti čas in prepletamo osebne odnose, ki 
so v sodobnem svetu tehnologije, predvsem mladim, že ve-
likokrat tuji. Naše vestno delo je v letošnjem letu še posebej 
nagradila tudi Občina Veržej, ki je skupini ob 17. Občin-
skem prazniku podelila plaketo.

Poletje nam je prineslo še enega od vrhuncev jubilejne 
sezone – gostovanja na Češkem. Tam smo se udeležili XX. 
Mednarodnega folklornega festivala, ki je potekal v Pragi. 
Poleg uradne predstavitve na festivalu, ki se ga je udeležilo 
sicer čez 30 skupin iz Evrope in Azije, smo Leščečki pope-
strili tudi dogajanje na ulicah češke prestolnice, ter števil-
nim turistom in domačinom približali slovenske tradicio-
nalne plese. Nekateri so tudi zaplesali z nami in se kakšnega 
koraka tudi naučili. Dogajanje je bilo vsekakor pestro in bo 
vsem ostalo v nepozabnem spominu.

Praznovanje 10. sezone delovanja bodo zaokrožili z 10. 
letnim koncertom, ki ga že pridno pripravljamo. Z začet-
kom letošnje sezone pa smo se razveselili tudi 6 novincev – 
žalimo si, da bi čim dlje vztrajali z nami in uživali v vsakem 
plesnem koraku!

Ivan Kuhar
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PRVA TRI MESTA ZA LEŠČEČKE

V soboto, 20. avgusta 2016 je v organizaciji ČZD Kmeč-
ki glas in Pomurskega sejma potekalo tradicionalno 

tekmovanje v plesanju polke.  Na njem se je ob glasbi pred 
številnimi navdušenimi obiskovalci sejma AGRA 2016 po-
merilo 10 plesnih parov. Njihove plesne nastope je ocenje-
vala tri članska strokovna komisija. Ocenjevali so urejenost 
plesnega para, prihod na plesišče,medsebojno usklajenost, 
folklorno držo, obvladovanje prostora ter sproščenost. In 
tako so vsa tri prva mesta zasedli Leščečki. Na prvem mestu 
sta bila Darja Rus in Boštjan Lubi, drugo mesto je pripad-
lo Danijeli Rus in Alešu Kolarju, ter tretje Nini Gaberc in 
Žanu Koroši.

Prvi trije najboljši pari so dobili poleg praktičnih tudi 
denarne nagrade, pokroviteljev ČZD Kmečki glas in Po-
murskega sejma ter sponzorjev. Vsi ostali udeleženci pa so 
prejeli praktično darilo za spomin.                Nina Gaberc

AKTIV KMEČKIH ŽENA

Osmega septembra se je aktiv kmečkih žena Križevci-
-Veržej podal na mariborsko Pohorje. Predstavnice 

so organizirale pohod po pohorskih pohodniških poteh. 
Sprehodile smo se do pohorskega bataljona, kjer nam je 
ena od članic razložila celotno zgodbo tega »spomenika«. 
Naslednja točka je bila Črno jezero, kjer smo imele kratek 
odmor. Pohod smo zaključile pri hotelu Jakec, kjer nas je 
pričakalo kosilo - pohorski lonec.

Vreme nam je bilo naklonjeno, zato smo se domov vrni-
le z veliko dobre volje. Odločile smo se, da ta pohod ni bil 
zadnji.       Lidija Jelen

Najprej so se odpravili na Grad Goričko, od tam pa v 
Vulkanijo, kjer jih je krtek Oli popeljal skozi čas, ko so bili 
na našem ozemlju še delujoči vulkani. Ogledale so si različ-
ne kamnine in kristale. Ker je bil čas za kosilo, so se zape-
ljali h Kozelinovim v Gerlince, kjer so si privoščili odlično 
malico. Pot so nadaljevali do Bukovniškega jezera, kjer so 
se sprehodili do Vidovega izvira in se nazaj grede ustavili na 
energetskih točkah.

Dan je bil sončen in topel, zato so se dogovorile, da s 
preostankom denarja naredijo promet verženskemu slado-
ledarju. Seveda se jim je sladoled še kako prilegel. 

Lara Jelen

IZLET Z GASILSKIM AVTOM

V nedeljo, 11. 9., so se Bunčke ženske dogovorile za izlet. 
To so si zaslužile, ker so pomagale na gasilski veselici 

ob prevzemu gasilskega vozila GVV-1. Odločile so se, da 
jih Anton Rantaša z gasilskim avtom zapelje na Goričko. 
Program so si sestavile kar same.
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40 LET POBRATENJA MED PGD VERŽEJ IN 
PGD VODICE 

Leta 1976 sta PGD Veržej in PGD Vodice med seboj 
podpisali listino o pobratenju. Takrat je bila to ena 

prvih takšne vrste listin nasploh. Društvi sta v vseh teh le-
tih medsebojno dobro sodelovali in se obiskovali ob raznih 
dogodkih. 

 V soboto, 2. julija, smo v čast 40-letnice pobratenja na 
nogometnem igrišču v Veržeju pripravili meddruštveni 
piknik, ki se ga je udeležilo veliko število gasilcev iz obeh 
PGD, prav tako pa so iz Vodic prišli godbeniki njihove god-
be na pihala, ki so nas zabavali s svojimi ubranimi melo-
dijami. K pozdravnem nagovoru sta najprej pristopila oba 
predsednika, sledila sta pozdrava obeh poveljnikov po-
bratenih društev, vse prisotne pa je pozdravil tudi župan 
občine Veržej, Slavko Petovar. Društvi sta si v spomin in v 
zahvalo za dosedanje delo in za dobro sodelovanje še nap-
rej, izmenjali spominski darili. Nato je sledilo druženje med 
člani ob dobri hrani z žara in hladni kapljici, za krajšanje 
časa pa smo veržejski gasilci pripravili tudi razne družabne 
igre, ob katerih je bilo veliko smeha in dobre volje.

Na koncu druženja smo bili vsi skupaj enakega mnenja, 
da smo doživeli nepozaben popoldan, ki bo še vsem prisot-
nim ostal dolgo v spominu, z željo da društvi še naprej tako 
dobro sodelujeta, za kar pa se verjetno ni treba bati, saj je 
bilo prisotnih tudi veliko mladih gasilcev. 

Vsem prisotnim se zahvaljujemo za res nepozaben dan,  
ki ga bomo z veseljem še ponovili, če ne prej, zagotovo čez 
10 let na abrahamovem srečanju.

Mihael Kolbl, predsednik PGD Veržej

USPEH GASILCEV IN GASILK PGD VERŽEJ

V nedeljo, 11. 9.,  je Gasilska zveza Ljutomer, katere člani 
smo tudi vsa tri prostovoljna gasilska društva iz obči-

ne Veržej, pripravila že šesto tekmovanje za prehodni pokal 
GZ Ljutomer. Letos se je tekmovanje odvijalo na Cvenu in 
se ga je udeležilo kar 42 enot v različnih starostnih katego-
rijah. Gasilci iz PGD Veržej smo nastopili kar s petimi raz-
ličnimi enotami in smo bili med najštevilčnejšimi društvi. 
Najprej se je začelo tekmovanje v najmlajših kategorijah, 
v kateri so našo društvo zastopali pionirji in mladinci. Z 
nastopom obeh enot smo lahko več kot zadovoljni in po-
nosni, saj so pionirji dosegli prvo, mladinci pa drugo mesto 
v svojih kategorijah. Nato je sledilo tekmovanje članskih 
enot v ženski in moški konkurenci. Iz veržejskega društva 
sta tekmovali dve moški in ena ženska desetina. Moška 
članska B desetina  (nad 30 let starosti) je v svoji katego-
riji dosegla 4. mesto. Ženska B destina (nad 30 let starosti) 
je dosegla 3. mesto. Moška članska A desetina (starost do 
30 let) pa je v svoji kategoriji dosegla 2. mesto. V skupnem 
seštevku za prehodni pokal GZ Ljutomer smo tako dosegli 

skupno 2. mesto. Skupno nam je zmanjkala še kakšna de-
setina, da bi prehiteli zmagovalce, PGD Ljutomer. Vseeno 
pa smo lahko ponosni in zadovoljni z doseženimi rezultati, 
ki so plod trdega večletnega dela, tako z mladimi kot sta-
rejšimi enotami in so dokaz, da delo ni bilo zaman. Vsem 
enotam in seveda njihovim mentorjem iskrene čestitke za 
dosežene rezultate.           Mihael Kolbl, predsednik PGD Veržej

KOLESARSKI IZLET PGD VERŽEJ

Prelepa zadnja sobota letošnjega avgusta je kot nalašč 
bila primerna, da smo se gasilci PGD Veržej podali na 

krajši kolesarski izlet. Ob 15. uri smo se zbrali pri gasilskem 
domu v Veržeju, nato pa nas je pot vodila skozi Veržej v 
smeri Bunčani. Ko smo prišli do križišča v Stara Novi vasi, 
smo zavili levo proti Iljaševcem, tam pa smo zavili desno, 
ko nas je pot skozi gozd pripeljala do Berkovskih Prelogov 
in Logarovec. V Logarovcih smo zavili levo proti Ključarov-
cem, nato pa smo nadaljevali pot skozi Borece in Križevce. 
Zapeljali smo še skozi Banovce in se vrnili nazaj pred do-
mač gasilski dom.

Vso našo pot nas je spremljalo toplo sonce in obilo dob-
re volje in smeha. Na poti smo opravili tudi nekaj postan-
kov, da so se najmlajši odpočili, malo večji pa okrepčali. V 
Logarovcih smo opravili malico, v Križevcih pa smo se ok-
repčali s sladoledom. Po prihodu domov okrog 18. ure smo 
se podružili še pri gasilskem domu na manjšem pikniku. 
Zadali smo si, da bomo sedaj vsako leto zadnjo soboto v 
mesecu avgustu pripravili tak izlet, saj si v tem hitrem času, 
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ko preprosto čas beži z neverjetno naglico, enostavno ne 
vzamemo dovolj časa zase in za prijatelje ter za druženje in 
sprostitev. Že sedaj velja povabilo za drugo leta, da se nam 
pridružite v čim večjem številu.

Mihael Kolbl, predsednik PGD Veržej

NOVA MEDENA KRALJICA SLOVENIJE JE 
MATEJA ŠOŠTARIČ IZ LUKAVCEV

Na 54. mednarodnem kmetijsko-živilskem sejmu 
AGRA v Gornji Radgoni so kronali tretjo Medeno 

kraljico Slovenije. Kmetijski minister mag. Dejan Židan in 
predsednik Čebelarske zveze Slovenije Boštjan Noč sta kro-
no nadela Mateji Šoštarič iz Lukavcev v občini Križevci. 
Omenjena je kandidirala za naslov s podporo Čebelarske-
ga društva Veržej in njenega predsednika Alojza Novaka.

Ob prejetju naslova Medene kraljice Slovenije je zapi-
sala:

»Kot nova Medena kraljica Slovenije verjamem in zau-
pam v slovensko čebelarstvo. Slovenske čebelarje razumem 
in spoštujem, saj skozi svoje delo uspešno ohranjajo tradicijo 
čebelarjenja v naši medeni deželi.

Povezovanje, druženje, izmenjava znanj in izkušenj mi 
veliko pomenijo, zato se tudi vključujem v delovanje Čebelar-
skega društva Veržej.

Zavedam se, da je biti medena kraljica ne le čast, temveč 
tudi odgovornost, ki jo z veseljem sprejemam. Slovensko čebe-
larstvo in kranjska sivka sta zame dobrina, ki ju je potrebno 
ohranjati in negovati, naš slovenski med z zaščiteno geograf-
sko označbo in lokalna hrana pa so popolnoma naravna ži-
vila in neposreden dar narave, ki ga ne sme nikoli zmanjkati. 

Čeprav bo droben moj trenutek kraljevanja, si želim, da 
bi bil dober in svetel za mojo čebelarsko deželo, zato si bom še 
posebej prizadevala za osveščanje o prednosti lokalno pride-
lanega medu, promocijo in širitev čebelarstva. 

V zadnjih letih, ko me čebelarstvo bolj aktivno spremlja, 
se vedno bolj držim načela, da se moramo učiti in zgledovati 
po čebelah: pridnost nas bogati, pogum nas okrepi, enotnost 
nas naredi močne. Če bomo složni, če bomo delovali z naravo 
in ne proti njej, nam bo ta bogato poplačala. In verjamem, 
da bomo lahko pridnost naših čebel kmalu še posebej slavili 
vsako leto, 20. maja, na Svetovni dan čebel, ki bo združeval 
Slovence in povezoval svet.

Naj medi!«
Mateja Šoštarič, 3. medena kraljica Slovenije

AKTIVNOSTI V TD VERŽEJ

Članice in člani Turističnega društva Veržej so v zadnjih 
mesecih bili aktivni na več področjih. V gozdu so ure-

diti svoj prostor za druženje, ki so ga poimenovali »Kama-
rumba« in pripravili prireditev s pečenjem murskih rib ter 
kuhanjem veržejskih žgancev.

Vodstvo Turističnega društva Veržej si je na občnem 
zboru zastavilo kar nekaj aktivnosti, ki bodo organizacijo 
in turizem v Občini Veržej naredili še uspešnejši. Zavedajo 
se namreč, kako pomembno je dobro delujoče turistično 
društvo v občini. Tako so se odločili, da ob nasipu v gozdu 
zgradijo svoj prostor za druženje, hiško, ki so jo poimeno-
vali »Kamarumba«. Končni cilj tega je, več druženja članic 
in članov, ki so na koncu tako zelo pomembni za uspešno 
delujoče društvo kot je Turistično društvo Veržej.

Vodstvo turističnega društva bi se zato rado zahvalilo tis-
tim, ki so pomagali pri nastajanju in urejanju okolice »Ka-
marumbe«. Gospodu Ediju Štermanu, ki je odstopil prostor 
na katerem stoji »Kamarumba«, g. Galundru, ki je podaril 
kontajner, g. Vinku Kapunu, ki je bil gonilna sila pri nastaja-
nju hiške, g. Bukovcu, g. Zavratniku, g. Novaku in g. Kodbi, 
ki so pomagali pri fizičnih delih, g. Puharju, ki je uredil do-
voz do »Kamarumbe« in seveda ga. Dani Kupun, ki je skrbe-
la, da pri nastajanju in urejanju okolice niso bili lačni.

»Ribe in žganci«
Člani TD Veržej so na dvorišču Selezijanskega zavoda 

Marianum, v soboto, 10. septembra, pripravili kulinarično 
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prireditev, ki so jo poimenovali »Ribe in žganci«. S kulina-
rično prireditvijo so želeli obuditi stari način pečenja rib in 
kuhanja žgancev, ki so značilni za kraje v Prlekiji, ki ležijo 
ob reki Muri. Tako kot so nekoč Verženci nalovili murske 
ribe ter jih na murski način pekli zunaj na ognju, ter v ko-
tličku kuhali veržejske žgance, so članice in člani TD Veržej 
na letošnji prireditvi na prostem pekli murske ribe in na 
stari »veržejski« način kuhali krompirjeve in ajdove žgance. 
Združili so vso znanje in recepte, ki so jih dobili od svojih 
babic.

Kot je povedal predsednik TD Veržej, Damjan Borko, 
so s prireditvijo »Ribe in žganci« hoteli obuditi ta stari na-
čin pečenja murskih rib in kuhanja žgancev, jedi, ki so zna-
čilne za naš del Prlekije in da se na koncu koncev te jedi 
ohranijo. V prihodnje si bodo v Turističnem društvu Veržej 
prizadevali, da bi skupaj z občino Veržej ta kulinarični do-
godek nadgradili z novimi vsebinami ter načini priprav rib 
in žgancev. Po dobrem obisku in zadovoljstvu obiskovalcev 
nad pripravo jedi, je kulinarična prireditev več kot le uspela. 

Dominik Štrakl

razstavo in za njihov trud je bila to le majhna zahvala. Ujele 
so lepo vreme in se odpravile za en dan zdoma, da bi videle 
kaj počnejo drugje. Izbrale so smer Logarska dolina. Ogle-
dale so si kulturne in naravne znamenitosti, pa tudi roko-
delske umetnine. Zahvaljujejo se za čudoviti dan in pa tudi 
šoferju, ki jih je varno pripeljal domov.               Jelica Jerebic

UTRINKI DU VERŽEJ

Pred “dopusti” smo člani Društva upokojencev Ver-
žej priredili tradicionalno piknik, zabavo v Bunčanih. 

Zbralo se nas je veliko, vreme nam je služilo, jedli smo od-
lično, plesali po mili volji in se naklepetali za naprej in za 
nazaj. V sodelovanju z agencijo TRS iz Ljutomera in našim 
sovaščanom g. Fišingerjem smo izvedli zabavne igre na tra-
vi, moški pa so se pomerili proti ženskam še v pikadu. Da je 
vse teklo kot mora, je bilo potrebno zavihati rokave, za kar 
se vsem članom, ki so pomagali, še posebej zahvaljujemo. 

Članice sekcije ročnih del pa so šle iskat Iglo! In so jo 
tudi našle - tik nad hudourniško sotesko Savinje pri Presi-
hajočem studencu. Spomnimo se, da so zopet priredile lepo 
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FARMTECH VERŽEJ SLABO  ŠTARTAL 
V NOVO SEZONO V 2. SLOVENSKI 
NOGOMETNI LIGI

Nogometaši veržejskega Farmtecha so slabo štartali v 
novo sezono tekmovanja 2. slovenske nogometne lige 

2016/2017.  Potem, ko je klub poleti zapustilo kar nekaj 
standardnih igralcev in so v novo sezono vstopili s pomla-
jeno zasedbo, so si v klubu zadali cilj ostati v drugaligaški 
konkurenci tudi po tej sezoni.

Po katastrofalnih porazih v prvih treh krogih  proti sicer 
močnejšim in favoriziranim ekipam Krke, Zavrča in Trigla-
va Kranj so mnogi pesimistično zrli v nadaljevanje sezone, 
saj začetna razlika med danim zgolj 1 zadetkom in prejeti-
mi 13 ni obetala nič kaj dobrega. V 4. krogu so potem naši 
nogometaši dosegli prvo točko na gostovanju proti Roletku 
iz Doba, sledil je domači poraz proti ptujski Dravi, pa spet 
ponovna točka na gostovanju v Brdih. V 7. krogu so nogo-
metaši Farmtecha zabeležili prvo zmago v tej sezoni, saj so 
doma premagali ekipo Zarice iz Kranja s 3:1. V 8. krogu na 
gostovanju na obali, v Ankaranu, ponovno niso bili uspešni 
in so izgubili proti tamkajšnji ekipi s 0:3. 

Po 8. krogih se naši nogometaši nahajajo s 5 osvojenimi 
točkami na predzadnjem mestu prvenstvene razpredelnice. 
Upamo, da bo nadaljevanje sezone, predvsem pa spomla-
danski del prinesel boljše rezultate naših nogometašev, tako 
da bodo le-ti ostali v drugoligaški nogometni konkurenci 
tudi v prihodnji sezoni. 
Vsi rezultati NK Farmtech Veržej v prvih 8. krogih:
1. krog: Farmtech Veržej – Krka  0:4
2. krog: Zavrč – Farmtech Veržej 5:1
3. krog: Farmtech Veržej – Triglav Kranj  0:4
4. krog: Roltek Dob – Farmtech Veržej 0:0
5. krog: Farmtech Veržej – Drava 1:2
6. krog: Brda – Farmtech Veržej 0:0
7. krog: Farmtech Veržej – Zarica Kranj 3:1
8. krog: Ankaran Hrvatini – Farmtech Veržej 3:0

Bojan Ferenc

NA BANOVSKEM IGRIŠČU SE IGRA 
NOGOMET

Ekipa KMN Grlava-Banovci (Klub malega nogometa 
Grlava-Banovci) je letos dala zahtevek za vključitev v 

križevsko ligo malega nogometa na travi. Prošnja je bila 
sprejeta in trening se je lahko začel, že kmalu pa so prišle 
prve tekme. Začetek je vedno težak, a že v uvodnem mesecu 
je ekipa dosegla prvo zmago in to z rezultatom 5:0. Ekipa je 
sestavljena iz tekmovalcev, ki prihajajo iz okolice (Banovci, 
Grlava, Krištanci, Šalinci) in tako bo (v večini) tudi ostalo, 
saj je bil pred ustanovitvijo sklenjen cilj, da se družijo oko-
liški dečki, čeprav večina nikoli ni trenirala nogometa ali 
igrala v kakšni nogometni ekipi. Tudi športno društvo Ba-
novci je z veseljem sprejelo odločitev, da se na igrišču zaigra 
in da se začne še bolj povezovati domače in okoliške ljudi. 
Prvih nekaj domačih tekem je presenetilo tudi igralce, saj se 
je na vsaki tekmi zbralo ogromno gledalcev, ki so sprošče-
no, ob športu, začeli nedeljski dopoldan. Vabljeni tudi os-
tali, da pridete podpret mlado ekipo, ki je stopila na veliko, 
dolgo pot. Vsaj upamo tako. Spored si lahko pogledate na 
spletni strani Športnega društva Križevci ali kakšni oglasni 
deski v občini Veržej.

Matej Trstenjak 

ŠD BUNČANI ŠE NEPORAŽENI

Člani Športnega društva Bunčani zakorakali v novo no-
gometno sezono. Začela se je vrhunsko, saj po petih 

odigranih krogih brez poraza, zasedajo prvo mesto.
Nogometaši Športnega društva Bunčani so zakorakali v 

novo sezono Medobčinske lige malega nogometa na travi, 
ki poteka pod okriljem Športne zveze Križevci. Nekatere 
spremembe v moštvu in dobre pripravljalne tekme, že daje-
jo vrhunske rezultate. Zalet in dobro spodbudo za uspešen 
začetek nogometne sezone pa so jim zagotovo dale priprav-
ljalne tekme, ki so jih odigrali brez poraza in seveda osvoje-
no prvo mesto na turnirju v Berkovcih. 
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Po petih krogih brez poraza
V Medobčinski ligi malega nogometa je bilo do sedaj 

odigranih pet tekem. Nogometa sezona se je tako v Bunča-
nih začela vrhunsko in boljših rezultatov, kot so jih nanizali 
mladi nogometaši, si ne bi mogli želeti. Tako z nekaterimi 
novostmi v društvu, že peto zaporedno tekmo ostajajo ne-
poraženi. Po besedah nekaterih igralcev, je ključ do dob-
rih rezultatov in uspešnega začetka, zagotovo vztrajanje in 
neutrudljivo delo predsednika društva Jožefa Tušaka, ki se 
trudi, da je organizacija v društvu na nivoju in da se igralci 
počutijo odlično.

Najpomembneje je, da ekipo sestavljajo predvsem do-
mači igralci, ki so vedno bolj dozoreli v igranju nogometa. 
V letošnjem letu se je ekipi pridružil Timotej Vočanec, in 
je za društvo pomembna okrepitev. Po zelo dobrem delu 
trenerja Boštjana Puharja, ki je trenutno na odmoru, je us-
pešno vodenje ekipe prevzel domač strateg Boštjan Osterc. 
Zelo veliko vlogo pri uspehu pa  zagotovo odigrajo gledalci 
in simpatizerji nogometa v Bunčanih, ki jih je iz tekme v 
tekmo vedno več. Cilj v letošnji sezoni tako ostaja visok – to 
je prvo mesto in s takšnimi dobrimi odigranimi tekmami, 
jim bo na koncu tudi uspelo. Želimo si, da niz neporaže-
nosti traja še dolgo.

Na koncu objavljamo zahvalo predsednika, upravnega 
in nadzornega odbora društva: 

»Šport v Bunčnih je bil že od nekdaj na prvem mestu. 
Skozi celotno zgodovino delovanja pa so prav vaščani, člani 
in simpatizerji bili tisti, ki so pomagali z uspehom športne-
ga društva. Zato bi se člani upravnega in nadzornega odbo-
ra radi na tem mestu zahvalili vsem, ki ste na kakršen koli 
način pomagali k razvoju športa v naši vasi. Hvala!«

Dominik Štrakl

LESTER OZ IN SLAVKO JUREŠ ČETRTA V 
26. SLOVENSKEM KASAŠKEM DERBIJU

Čeprav veržejski kasači v letošnji sezoni ne dosegajo 
tako sijajnih rezultatov kot morda kakšno leto poprej, 

imamo še vedno obilo uspehov, ki jih v eno najbolj kasaških 
vasi v Sloveniji, prinašajo kasaški konji.

Prvi, ki ga je treba na tem mestu omeniti je štiriletni 
Lester OZ Slavka Jureša iz Bunčanov. Po dveh suverenih 
zmagah v pomladanskem delu sezone iz Krškega in Ljut-
omera, se je v dirki vseh dirk, kasaškem derbiju, uvrstil na 
sijajno četrto mesto. Vmes je osvojil še eno drugo mesto, 
pa tudi po derbiju je nadaljeval z odličnimi uvrstitvami – 
dvema tretjima in petim mestom. V oči bode tudi dosežen 
čas iz Krškega – štoparice so se ustavile pri sijajnih 1:15,1.

V derbiju izstopa tudi dosežek kobile Inse (za lastnika 
Vlada Plohla je vozil Marko Slavič), ki je vzrejena v hlevu 
Mirka Šonaje. Končala je na izvrstnem drugem mestu in 
tako le še potrdila, da reja kasačev Mirka Šonaje spada v 
sam slovenski vrh.

Odlično za hlev Jožeta Brunca letos znova vozi Branko 
Seršen. Dante MS, ki ga v življenju sploh še ni vozil nihče 
drug kot Branko Seršen, je tako vnovič posegel po prvem 
mestu in to kar dvakrat, obakrat julija – v Komendi in na 
domačem hipodromu v Ljutomeru.

Med vozniki je najuspešnejši Branko Seršen iz Banov-
cev. V 39 nastopih je zabeležil že 7 zmag, k temu pa dodal še 
tri druga in šest tretjih mest. Skupno so konji, ki jih je vozil 
v dirkah letos nabrali že za 5.800 evrov nagrad. Omeniti 
velja predvsem Rožleta, ki je zbral že štiri zmage in smo 
nanj upravičeno računali tudi v derbiju. Žal mu je zagodla 
bolezen in se življenjske dirke ni mogel udeležiti. Ob zmagi 
v Krškem je Rožle, ki ga Branko Seršen tudi trenira, dosegel 
odličen osebni rekord 1:15,2. Zadoščenje po izgubljenem 
nastopu v derbiju sta »Branek« in Rožle dobila kmalu, saj 
sta slavila v rejski dirki konj pasme Ljutomerski kasač, v ka-
teri sta premagala zmagovalca derbija Lutherja Kinga. 

Po zmagah drugo mesto med vozniki občine Veržej za-
seda Vito Šadl, ki je v 28 nastopih zabeležil 6 zmag, 2 drugi 
in 8 tretjih mest ter lastnikom privozil za 7.100 evrov na-
grad. Tretji voznik naše občine letos je Slavko Jureš z dve-
ma zmagama in dvema tretjima mestoma ter nagradami v 
vrednosti 2.500 evrov.
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Med zmagovalci sta se letos pojavila tudi zimzeleni 
Rambo, maja v Komendi (za trenerja Branka Seršena ga je 
vozil Matej Osolnik) in mladi Fido, septembra prav tako v 
Komendi (za lastnika Sašo Seršena ga je vozil Peter Zadel 
mlajši). 

V državnem prvenstvu triletnikov smo imeli več pred-
stavnikov. Rene Hanžekovič je z Louise Luno dosegel peto 
mesto, Branko Seršen pa z Albatrosom šesto.   Ivan Kuhar

ALEKSANDER STANKOV ZMAGAL NA 
CAGE FIGHT CHALLENGE V LJUBLJANI

Znani veržejski profesionalni borec Aleksander Stankov 
je še enkrat več potrdil svoje kvalitete. Po več kot 5 me-

sečni odsotnosti iz ringa zaradi poškodbe, se je v nedeljo, 
25. septembra 2016, v razprodani športni dvorani Triglav 
na Bežigradu v Ljubljani vrnil v velikem slogu in v katego-
riji do 84 kilogramov v drugi rundi s tehničnim knock-ou-
tom premagal Nemanjo Ponoraca iz Bosne in Hercegovine. 
Zmago mu je prinesel udarec s kolenom v predel ledvic. Iz-
med štirih borb K-1 (od skupno dvanajstih – ostale so bile 
MMA) so prav Aleksandrovo označili za K-1 borbo večera, 
kar je še dodatno priznanje za 34-letnega Veržejca. 

Posebnost tokratnega dvoboja je bilo tudi prizorišče, 
saj je borba potekala v kletki in ne v ringu, kar je bilo za 
Stankova prvič. O pomenu zmage in pripravah na dvoboj 
je Aleksander povedal: »Zame osebno velika zmaga. Dolga 
je bila pot do teh občutkov, saj sem bil 5 mesecev odsoten 
s tekmovanj zaradi poškodbe. Zadovoljen sem, da je sedaj 
zares popolnoma sanirana in sem zaradi tega lahko zadnja 
dva meseca treniral na polno. Zahvalil bi se rad trenerju 
Alešu Povhetu, kolegom iz kluba Legija Maribor, svojim  
učencem iz Legije Murska Sobota in Boks kluba Ljutomer, 
s katerim smo prav tako začeli dobro sodelovati. Tekmova-
ti pred razprodano dvorano v Ljubljani, je nekaj neverjet-
nega. Hvala vsem navijačem in prijateljem, ki so me prišli 
podpret, vaša spodbuda mi je zelo pomagala.«

Aleksander se je že vrnil v telovadnico in se pripravlja za 
naslednji nastop, ki bo predvidoma naslednji mesec. Kot je 
povedal v izjavi za časnik Delo pa se ne bi branil ponovno 
pomeriti moči z našim najboljšim borcem Miranom Fabja-
nom, s katerim imata še neporavnane račune.       Vito Šadl

ERIK STRANJŠAK PONOVNO USPEŠEN S 
SVOJIM CLIOM

Kot smo že pisali v prejšnji številki Fünkešnice, se občan 
Občine Veržej Erik Stranjšak ukvarja s športom, ki ga 

nekateri ne bi šteli pod rubriko šport. S svojim rumenim 
Cliotom IV tekmuje na avto moto prireditvah kot so tuning 
in styling showi. 

V soboto, 9. 7. 2016 je v Lepoglavi na Hrvaškem pote-
kal tuning show, kjer so se ocenjevali »lepotno« predelani 
avtomobili. Erik Stranjšak je s svojim rumenim konjičkom 
osvojil 2. mesto v razredu Beginner. Prav tako je bil uspešen 
tudi v soboto, 17. septembra v Mariboru, kjer je osvojil 3. 
mesto v Beginner razredu. Kot pravi Erik Stranjšak, je zelo 
vesel, da mu je zdaj že nekaj tekmovanj zapored uspelo os-
vojiti nagrado. To je dokaz, da svoj avtomobil predeljuje v 
dobri smeri.

Člani Avto klubu S.R.T Murska Sobota v katerem je 
včlanjen Erik Stranjšak, so pretekli mesec zbirali zamaške 
za pet letnega Marka, ki je zbolel za cerebralno paralizo. V 
nadaljevanju, na njegovo željo, objavljamo zahvalo Erika 
Stranjšaka: »V soboto 3. 9. 2016 smo organizirali zbiranje 
zamaškov za 5 letnega Marka s cerabralno paralizo. Rad bi 
se zahvalil vsem, ki so se našemu klicu pomoči odzvali in tudi 
tistim, ki so mi pomagali zbirati zamaške. Kar nekaj jih je 
bilo iz Občine Veržej. Na koncu je bil občutek zelo dober, saj 
smo jih zbrali zelo veliko, in bomo lahko vsaj malo poma-
gali pri zdravljenju pet letnega Marka. Zato hvala vsem še 
enkrat.«

Dominik Štrakl
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SLOVENSKI ČEBELARJI SKRBIMO ZA 
DOBRO ČEBELARSKO PRAKSO

Čebelarstvo je v Sloveniji tradicionalna gospodarska de-
javnost. Urejeni slovenski čebelnjaki posejani po naši 

deželi predstavljajo spoštovanja vreden odnos čebelarjev 
do naše marljive kranjske čebele. V tujini smo poznani kot 
dežela odličnih čebelarjev, tuji obiskovalci pa so največkrat 
očarani nad lepo urejenimi čebelnjaki, saj takšnih ni mogo-
če videti nikjer drugje po svetu. 

Drobna plemenita kranjska čebela od nekdaj predstavlja 
simbol marljivosti, od njene dejavnosti v naravi je še kako 
odvisno naše življenje. Čebelarji imamo močno zavest za 
ohranjanje naše čebele, zato tudi skrbimo, da imajo čebele 
v naravi vse, kar potrebujejo, saj smo nanje čustveno nave-
zani. Za njihovo dobro počutje skrbimo tudi z urejenostjo 
čebelnjakov in njihovih okolic, ki so pogosto zasajene z av-
tohtonimi medovitimi rastlinami, ki čebelam omogočajo 
dodaten vir medičine in cvetnega prahu. Čebelarji v čebel-
njaku  poleg dela s čebelami pogosto najdejo tudi mesto za 
počitek in sprostitev, saj je znano da zrak iz čebeljega panja 
ugodno vpliva na počutje ljudi. 

Posebno pozornost posvečamo tudi pridobivanju čebe-
ljih pridelkov. Pri tem upoštevamo dobro čebelarsko pra-
kso, ki je osnovana na Smernicah dobrih higienskih navad 
v čebelarstvu po načelih sistema HACCP. Dobra čebelar-
ska praksa je poglavitna pri zagotavljanju kakovostnih in 
varnih čebeljih pridelkov. Čebelarji z udeležbo na izobra-
ževanjih in izvajanjem dobre čebelarske prakse skrbijo, da 
je pridelava čebeljih pridelkov ustrezna. Na izobraževanjih 
pridobijo pomembne informacije, ki jim pomagajo pri pri-
delavi čebeljih pridelkov, kot so ustrezna urejenost prosto-
rov za točenje, polnjenje in skladiščenje čebeljih pridelkov, 
izbira primerne opreme in pripomočkov, posod za skladi-
ščenje in pakiranje, ustrezno označevanje čebeljih pridel-
kov… Standard na tem področju je v primerjavi z ostalimi 
državami zelo visok, saj ponekod smernic dobre čebelarske 
prakse, ki bi čebelarjem pomagale pri pridelavi čebeljih pri-
delkov, še nimajo. S Smernicami dobrih higienskih navad 

je po zadnjih podatkih seznanjeno več kot 80 % slovenskih 
čebelarjev, ki svoje znanje obnavljajo na vsake tri leta. Ob 
tem se seznanijo tudi z novostmi na področju zakonodaje, 
ki se nanaša na proizvodnjo živil živalskega izvora. Upo-
števanje smernic je zelo pomembno, saj čebelar kakovosti 
pridelanih čebeljih pridelkov, ki jih proizvedejo čebele, ne 
more izboljšati, z neustreznim delom jo lahko le poslabša. 

Vodenje evidenc iz Smernic dobrih higienskih navad če-
belarjem pomaga lažje zagotavljanje sledljivosti pridelanih 
čebeljih pridelkov. Vsak čebelar je produktno odgovoren za 
pridelane čebelje pridelke, z oddajanjem čebeljih pridelkov 
v kontrolne analize pa skrbi za spremljanje kakovostnih in 
varnostnih parametrov. Čebelarjem je pri njihovem delu v 
pomoč tudi Javna svetovalna služba v čebelarstvu, ki omo-
goča svetovanja s področja tehnologije čebelarjenja, zago-
tavljanja varne hrane in ekonomike. 

Skrb za higieno pridelave čebeljih pridelkov je izredno 
pomembna, saj si potrošnik zasluži le najbolje. Tega se slo-
venski čebelarji dobro zavedamo in skrbimo, da so čebelji 
pridelki zaupanja vredni. 

Nataša Lilek, svetovalka za zagotavljanje varne hrane

»KAKO NAPISATI GLASBENO BESEDILO?«

Že od malih nog me po življenjski poti vodi glasba. V 
njej veliko pomeni vsak del, da lahko začutiš celoto in 

da ti poskočijo pokonci tudi kocine. Glasba povezuje ljudi, 
povezuje srca. Ker se v meni rojevajo ideje in besede, ki jih 
zlagam v besedila, tudi sam s tem delom želim povezova-
ti ljudi, razdajati veselje in radost. Ker želim svoja besedila 
ponesti vedno bolj na višji nivo, se večkrat posvetujem z 
»mojstri« pisanja. Ker sem do sedaj pridobil kar nekaj po-
membnih informacij, ki so mi pomagali pri razvoju, sem se 
odločil te nasvete podeliti tudi z ostalimi glasbeniki in lju-
bitelji glasbe, ki bi radi pisali boljša besedila. V ta namen je 
nastala knjiga, ki je dostopna le v elektronski obliki in je na 
voljo brezplačno na moji spletni strani www.besedilko.com. 

Vem, da večina ljudi ne prepozna razlike med »dobrim« 
besedilom in nekim splošnim. A to se spremeni, če pog-
ledamo s strani večine dolgoletnih tekstopiscev. Sam sem 
mnenja, da je za dobro pesem potrebno tudi »kvalitetno« 
besedilo. Ne vem, kako bi dejansko opisal »kakovost«, a ta 
beseda zajema vse, kar sem omenil v knjigi »Kako napisati 

glasbeno besedilo«. Vem, da obsta-
ja veliko tekstopiscev, a večina je le 
»začetnikov«. Čeprav sam pišem 
besedila že nekaj let, sem še vedno 
neke vrste začetnik. V knjigi boste 
našli nasvete nekaj odličnih sloven-
skih tekstopiscev in tudi njihove do-
sežke. Ko se boste približali takim 
dosežkom, boste lahko rekli, da niste 
več začetnik. To velja tudi zame.   
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Namen knjige je izobraževanje, za vse ljubitelje glasbe, 
ki bi se radi preizkusili ali pa še izboljšali kakovost pisanja 
besedil. Opisi so podani kot skupek vseh nasvetov, svojo be-
sedo pa so mi podali naslednji tekstopisci: Barbara Kolarič, 
Damjan Pasarič, Feri Lainšček, Franci Smrekar, Igor Pirko-
vič, Ivan Sivec, Leon Oblak, Matej Kocjančič, Matjaž Vrh in 
Vera Šolinc. Ti so vključeni, ker sem do njih lahko dostopal, 
čeprav je v Sloveniji še kar nekaj odličnih tekstopiscev. V 
knjigi je opisano po katerem vzorcu pišejo besedila, katerih 
tehnik se poslužujejo, kateri so ključni elementi kvalitetne-
ga besedila, katere so najzanimivejše tematike današnjega 
časa, povedano pa je tudi nekaj na temo trenutnega stanja 
glasbenih besedil v Sloveniji.

Tako kot pri vsaki temi, se bodo tudi pri tej našli glas-
beniki, ljudje, ki bodo dejali, da oni ustvarjajo na drugačen 
način, kar ni nič narobe. Ampak podajam vam nasvete, ki 

so mi jih dali »mojstri« pisanja besedil, nekateri z nekaj sto, 
nekateri z več kot tisoč napisanimi besedili in te so glasbe-
niki tudi uglasbili. Nekateri imajo za sabo že na desetine 
nagrad iz raznih festivalov, nekateri so pisali največjim »le-
gendam« v slovenski narodno-zabavni glasbi. In sam sem 
mnenja, da je take ljudi potrebno spoštovati in upoštevati 
njihova mnenja, saj se lahko največ naučimo ravno od teh 
ljudi. In zato sem še posebej hvaležen vsem, da so mi podali 
lastno znanje in dovolili, da objavim tole delo.

V končni fazi je glasba en sam užitek, ampak če obstaja 
možnost, zakaj ne bi pisali besedil, ki bi bila bolj »izpopol-
njena« in všeč še večjemu številu ljudi? Vsem, ki se boste 
mogoče našli v pisanju besedil svetujem, da se potrudite, saj 
je glasba nekaj kar se nikoli ne izbriše. Naj naredim zaklju-
ček s prelepo mislijo, ki jo je podal Feri Lainšček: »Izbrala 
je pesem, namesto zlatnika.«             Matej Trstenjak

KAKO POSTATI SAMOSTOJNI PODJETNIK ALI USTANOVITI DRUŽBO NA VEM TOČKI 
AJPES MURSKA SOBOTA

1. Nekaj osnovnih informacij o točkah VEM 
VEM točke so podpora uporabnikom, kjer lahko oddate 
vloge za:
• ustanovitev s.p. ali d.o.o., 
• oddate davčne podatke ali zahtevo za identifikacijo za na-
mene DDV,
• uredite obvezna socialna zavarovanja zase in za zaposlene 
(M-1; M-2; M-3 in M-12),
• objavite prosto delovno mesto,
• oddate vlogo za pridobitev obrtnega dovoljenja,
• pooblastite drugo osebo (npr. računovodski servis) za 
delo s sistemom e-VEM.
Če podjetje že imate, lahko :
• prijavite spremembo podatkov v PRS ali sodni register,
• uredite vse postopke, ki so že navedeni v informaciji o 
ustanovitvi subjekta (oddaja davčnih podatkov, oddaja pri-
jav v obvezna zavarovanja.
OPOZORILO: Na VEM točki lahko oddate prijave v zavaro-
vanja po naslednjih podlagah:  001, 005 in 013 ter prijava v 
zavarovanje za poškodbo pri delu in poklicne bolezni –M12).

2. Registracija samostojnega podjetnika (s.p.)
Na podlagi določb Zakona o gospodarskih družbah lahko 
samostojni podjetnik posameznik (podjetnik) začne op-
ravljati dejavnost, ko je vpisan v Poslovni register Slovenije 
(PRS). 
Vpis podjetnika, vpis sprememb podatkov in vpis preneha-
nja opravljanja dejavnosti podjetnika se lahko izvede ne-
posredno prek državnega portala e-VEM z uporabo kvali-
ficiranega digitalnega potrdila ali na vseh točkah VEM oz. 
AJPES, kjer so podjetniku zagotovljene:
• vse informacije v zvezi z vpisom, spremembo ali izbrisom 
podjetnika iz PRS,

• pomoč pri izpolnjevanju elektronskih obrazcev v aplika-
ciji e-VEM ter posredovanje podatkov pristojnim organom 
in institucijam.
Na vstopni točki AJPES se trudimo, da vam ponudimo, čim 
bolj celovite podatke v zvezi s postopki potrebnimi pri re-
gistraciji  samostojnega podjetnika. Za registracijo s.p. pot-
rebujete:
• veljavni osebni dokument in davčno številko,
• če niste lastnik objekta na naslovu, ki ste ga izbrali kot 
poslovni naslov, morate prijavi priložiti overjeno izjavo la-
stnika objekta, da vam dovoljuje poslovanje na tem naslo-
vu. Izjavo morate predložiti tudi v primeru, da ustanavljate 
podružnico,
• pri številnih dejavnostih morate pred začetkom njihovega 
opravljanja izpolniti določene pogoje in pridobiti ustrezna 
dovoljenja. Preverite, ali za opravljanje vaše dejavnosti ali 
poklica potrebujete dovoljenje ali katere pogoje morate iz-
polnjevati. Več informacij poiščite na: http://evem.gov.si/,
• v primeru, da želite imenovati tudi zastopnika (prokurista 
ali zastopnika za primer smrti), je potrebno predložiti nje-
govo soglasje k imenovanju. 
Vpis s.p. je možen naslednji dan po oddaji popolne prijave. 
Datum vpisa lahko predlagate za največ 3 mesece vnaprej.
Prijavo za izbris pa morete vložiti najmanj 3 dni pred že-
lenim datumom izbrisa s tem, da morate vsaj 15 dni pred 
izbrisom na spletnih straneh AJPES objaviti, da boste pre-
nehali opravljati dejavnost (več na povezavi: http://www.
ajpes.si/eObjave/default.asp?s=55,).

Še nekaj besed o popoldanskem s.p.-ju
Za t.i. »popoldanski s.p. veljajo enaka pravila kot pri regi-
straciji rednega s.p. O popoldanskem s.p. govorimo, ko je 
podjetnik zavarovan po drugih osnovah (npr. je zaposlen 
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pri drugem delodajalcu), kar se potem izrazi v 
višini plačila prispevkov (plača se t.i. pavšal).

3. Registracija družbe z omejeno 
odgovornostjo (d.o.o.)
Predlog za vpis lahko vložite na izpostavi AJPES 
če,
• celotni osnovni kapital  (najmanj 7.500 EUR) 
vplačate v denarju,
• akt o ustanovitvi ali družbeno pogodbo skle-
nete na obrazcu VEM,
• za enoosebno družbo vodite elektronsko knji-
go sklepov.
Predlog vloži družbenik. Če je družbenik prav-
na oseba pa zastopnik te pravne osebe. V prime-
ru več osebne družbe predlog vložijo vsi druž-
beniki in zastopniki skupaj. Ob vložitvi predloga 
morate predložiti veljaven osebni dokument, tu-
jec fizična oseba tudi davčno številko in EMŠO. 
Vložitev predloga po pooblaščencu na vstopni 
točki VEM ni možna. Prav tako ni možno vložiti 
predlog, če sta družbenika zakonca.
Zakon o gospodarskih družbah v 10. a členu 
določa omejitve pri ustanavljanju gospodarskih 
družb in pridobivanju v gospodarskih družbah. 
Obstoj omejitve pomeni, da oseba ne more usta-
noviti gospodarske družbe oziroma pridobiti 
deleža v gospodarski družbi, kar se preverja v 
sistemu e-VEM pred oddajo predloga za vpis 
oziroma pred vpisom gospodarske družbe v 
sodni register.
Če subjekt vpisa ni lastnik objekta na poslovnem 
naslovu, navedenem v predlogu za vpis, mora 
(skladno s četrtim odstavkom 4. člena Zakona o 
sodnem registru,) predlogu za vpis priložiti over-
jeno izjavo lastnika objekta,  da subjektu vpisa 
dovoljuje poslovanje na tem naslovu. Izjavo lah-
ko overi upravna enota, notar ali točka VEM.

Kje nas najdete?
Vstopna točka VEM, Izpostava AJPES Murska 
Sobota, posluje na naslovu Slovenska ulica 2, 
Murska Sobota. Za vas imamo uradne ure: 
- v ponedeljek od 8. do 12. ure in od 13. do 15. 
ure, 
- v torek, četrtek in petek ter dan pred prazni-
kom od 8. do 13. ure in
- v sredo od 8. do 12. ure in od 13. do 17. ure.
Za morebitna dodatna pojasnila pa smo doseg-
ljivi tudi po telefonu 02 530 09 80 in elektronski 
pošti info.ms@ajpes.si.
Vsi postopki za vpis, za vpis spremembe podat-
kov in za izbris podjetnika v/iz PRS, ki jih podje-
tniki izvedejo prek AJPES, so brezplačni.

Zvonovi so naznanili, spremenjena okolica pa sprejela udeležence in 
obiskovalce letošnjega Miholovega praznika v Veržeju. Medtem, ko so se 
stojnice Miholovega sejma pridno polnile, ko je že dišalo iz kulinaričnega 
kotička Term Banovci in so sejemski oder prirpavili za pester program, se 
je župnijska cerkev napolnila do zadnjega kotička. Slovesno sveto mašo 
je daroval salezijanec Klemen Balažič, ravnatelj salezijanske skupnosti v 
Želimljem, tudi tamkajšnji vzgojitelj in profesor v Gimnaziji Želimlje.
Po sveti maši, pri kateri so sodelovali tudi člani folklornih skupin, so 
člani župnijske Karitas in župnijskega pastoralnega sveta za vse pripravili 
pogostitev in dobro kapljico. Tudi vreme je naklonjeno omogočilo veselo 
druženje na cerkvenem dvorišču, ki ga je bilo kar težko zapustiti. A 
Miholov sejem je s svojim programom vabil dalje ...

MIHOLOV SEJEM V VERŽEJU
Foto Sara Vinkovič
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Kar 50 stojnic z izbranimi rokodelskimi izdelki rokodelskih 
mojstrov Pomurja ter vseh 9 rokodelskih centrov Slovenije je 
obiskovalcem nudilo kvalitetne in uporabne izdelke iz domačih 
gradiv. Tem so se pridružila lokalna društva in organizacije z 
domačo kulinariko ter dobro kapljico.
Da nikakor ni bilo dolgčas in da se je bilo mogoče pred 
toplim soncem zateči v senco, so poskrbele Terme Banovci s 
kulinarično ponudbo, za napolnitev duše pa je sejemski oder 
ponujal bogat program.

Po sveti maši so se v povorki predstavila folklorna društva iz 
Veržeja in širše okolice, pa tudi Folklorno društvo Pušelc iz 
Mežice. Domači župnik Jože Brečko je opravil blagoslov skupin, 
oblek in ljudskih glasbil, da bi še naprej tako zavzeto ohranjali 
slovensko kulturno izročilo in ga predstavljali širom sveta.
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Sestavni del Miholovega sejma je tudi MiHeC fest, ki sta ga 
Občina Veržej in Zavod Marianum organizirala že četrtič. Letos so 
se predstavile tri skupine: Folklorna skupina Vrtca Veržej, Mlajša 
otroška skupina OŠ Ivanjkovci in Folklorna skupina Škrjančki iz 
OŠ Sveti Tomaž. Za svoje iskrive in v srce segajoče nastope so 
poželi bučne aplavze, župan Slavko Petovar pa jim je podelil 
posebna priznanja za to plemenito ljubiteljsko dejavnost.

Lokalna kulinarika najde na Miholovem sejmu svoje mesto. 
Poleg že 3. ocenjevanja prleške tünke in mesa iz zaseke, 
so tudi letos obiskovalci lahko okušali odlična lokalna vina 
in razvajali brbončice na slavnostno pogrnjeni mizi Term 
Banovci. Najboljšo tünko oz. meso iz zaseke pa lahko dobimo 
postreženo v Bunčanih pri Janji Petovar, drugo mesto je zasedla 
Kmetija Vargazon iz Cvena, na tretje mesto pa je strokovna 
komisija uvrstila Panvito Mir.



9. razstava 
slovenskih jaslic

in jaslic Marije Bizjak

Vabljeni na otvoritev, ki bo potekala 
v petek, 2. 12. 2016, ob 11. uri,

v Puščenjakovi dvorani 
Rokodelskega centra DUO Veržej.


